
1NR 12 (107) | GRUDZIEŃ 2024 | MIESIĘCZNIK BEZPŁATNYgospodarka

NR 12 (107), GRUDZIEŃ 2024   ISSN  2450-8128   MIESIĘCZNIK BEZPŁATNY

Miasto pozyskało dodatkowe pieniądze 
na centrum treningowo 

- sportowe ,,za parowozownią”

8,4 mln złotych
ku uciesze LUDZI 

SPORTU

 - Budowa zaplecza dla sportowców trwa. Centrum tre-
ningowo - sportowe ,,za parowozownią” to właśnie jedna z 
tych inwestycji. Z dumą informujemy, że pozyskaliśmy na 
to zadanie dodatkowe pieniądze, a ostrowski wniosek to 1 
z 65, które zakwalifikowały się do dofinansowania - pod-
kreśla Mikołaj Kostka, wiceprezydentprezydent Ostrowa 
Wielkopolskiego. 

Obecnie trwa trzeci ostatni etap inwestycji - budowa 
zaplecza sanitarno – szatniowego.
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Zakończenie tego etapu prac na centrum treningowo-sportowym zaplanowano 
na drugą połowę 2025 roku. Na centrum treningowo - sportowym ,,za 
parowozownią”, trenują już setki małych i dużych ostrowian.

DWA PREZENTY 
i TRZY PASZPORTY

Bądźmy z SOBĄ RAZEM
O magicznym Bożym Na-

rodzeniu sprzed lat, naj-
nowszych dokonaniach, 
planach na 2025 rok, de-
kadzie na stanowisku pre-
zydenta miasta. O tym i 
wielu innych tematach roz-
mawiamy w świątecznym 
wywiadzie z Beatą Klimek, 
prezydent Ostrowa Wielko-
polskiego.

Zbliżają się święta, a jest 
to czas, który szczególnie 
uwielbiają dzieci. Każdy z 
nas był kiedyś dzieckiem. 
Jak Pani wspomina święta 
właśnie z dziecięcej per-
spektywy? 

- Boże Narodzenie zawsze 
kojarzy mi się z domem ro-
dzinnym mojej babci w Kuź-
nicy Grabowskiej.  Na święta 
jeździliśmy tam całą rodziną, 
a ten piękny czas utożsamiam 
przede wszystkim z moją bab-
cią. To właśnie ona przyjmo-
wała wszystkich z otwartymi 
ramionami i nie wyobrażała 
sobie innych świąt niż te w 
otoczeniu całej rodziny.

Jakie świąteczne zwyczaje 
panowały w domu babci?

- Jako dzieci oczywiście 
ubieraliśmy choinkę. Poma-
galiśmy też babci w kuchni. Do 
dzisiaj pamiętam jej kapustę 
z grochem. Nie z fasolą, ale 
najprawdziwszym grochem. I 
taką kapustę z grochem do dziś 
przyrządzam w swoim domu. 
Był też oczywiście sos grzy-
bowy i karp, który obowiąz-
kowo być musiał. Były także 
śledzie, czy kompot z suszu. I 

ja te tradycje przeniosłam do 
mojego domu. Łącznie z tym, 
że musi być sianko pod białym 
obrusem i oczywiście poświę-
cony opłatek. Z dzieciństwa 
pamiętam również wizyty 
tak zwanych wiliarzy. Byli to 
przebierańcy, którzy chodzili 
od domu do domu i śpiewali 
kolędy.  A my, jako dzieci z 
jednej strony wyczekiwaliśmy 
ich wizyty, a z drugiej - bardzo 
się ich baliśmy, bo w naszej 
percepcji były to duże postaci. 
Przebrane i za anioła, i za dia-
bła. Zawsze jednak czekaliśmy 
na tę wizytę z bijącym sercem. 
Ale te święta z dzieciństwa, 
to dla mnie przede wszystkim 
rodzinne spotkania. Dużo ra-
dości, dużo śmiechu i bycie ze 
sobą razem. No i moja babcia, 
która to wszystko scalała. I 
która swoją absolutnie nie-
zwykłą osobowością spra-
wiała, że święta zawsze były 
wyjątkowe. 

Czy któreś z nich zapadły 
szczególnie w Pani pamięci 
ze względu na pozytywne lub 
negatywne wydarzenia?

- Tak, jedne święta były 
dla mnie, jako dziecka bardzo 
trudne. Dokładnie w Wigilię 
bardzo poważnie zachoro-
wałam. Najpierw pojawi-
ła się wysoka temperatura, 
więc były to święta spędzone 
w łóżku. Niestety, zamiast 
poprawy, czułam się coraz 
gorzej. Kulminacja nadeszła 
w Sylwestra, kiedy miałam 
ponad 40 stopni gorączki. 
Pamiętam, jak z każdą godzi-
ną czułam się coraz gorzej. 

Ostatecznie okazało się, że 
przytrafiła mi się odra - bar-
dzo niebezpieczna choroba.  
Krótko później wprowadzono 
obowiązek szczepień na odrę. 
To właśnie one zaczęły rato-
wać zdrowie i życie dzieci. De-
dykuję to wszystkim, którzy są 
sceptyczni wobec szczepień. A 
tak naprawdę, to właśnie one 
wybawiły nas od wielu chorób, 
które teraz znamy głównie z 
opowieści czy publikacji na-
ukowych.

Dzisiaj święta niektórym 
kojarzą się z komercją i kosz-
townymi prezentami. A wtedy, 
w Pani dzieciństwie? 

- Oczywiście czas Bożego 
Narodzenia i choinki wiązał 
się z prezentami, ale były to 

bardzo skromne upominki. 
Można powiedzieć, że na mia-
rę czasów, w których wtedy 
żyliśmy. Tak czy inaczej, każdy 
starał się kogoś obdarować, 
czy to dziecko, czy innego 
członka rodziny jakimś drob-
nym upominkiem. Ale wtedy 
bardziej stanowiło to symbol 
wdzięczności za obecność tej 
osoby w rodzinie niż jakiś su-
per bogaty prezent. Pamiętam, 
jak z siostrą wyglądaliśmy 
w oknie gwiazdki, a babcia 
pytała, czy już ją widać i 
czy możemy siadać do stołu. 
Ówczesnych świąt nie utoż-
samiam z prezentami pod 
choinkę. One były, ale nie to 
było wtedy najważniejsze.

   (dokończenie rozmowy 
na str. 8 -9)
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Ostrów Wielkopolski zo-
stał wyróżniony jako jedno 
z najbardziej przyjaznych 
miast dla seniorów w Polsce! 
Według danych z Rankingu 
Przyjaznych Miast, prowa-
dzonego przez Ogólnopolską 
Grupę Badawczą PRO, aż 
76,92% mieszkańców Ostro-
wa wskazało swoje miasto 
jako wyjątkowo przyjazne 
dla osób starszych. 

- Dokładamy wszelkich sta-
rań, aby rozwijać ostrowską 
politykę senioralną. Docenienie 
przez mieszkańców pokazuje, 
że nasze działania są skuteczne 
i potrzebne. Wyróżnienie w 
Rankingu Przyjaznych Miast to 
z pewnością powód do dumy, ale 
motywacja do dalszej pracy - 
podkreśla Beata Klimek, prezy-
dent Ostrowa Wielkopolskiego. 

Ostrów Wielkopolski od lat 
realizuje szereg inicjatyw, które 
mają na celu poprawę jakości 
życia osób starszych. Wśród 
najważniejszych działań warto 
wymienić:

mieszkania dla seniorów – 
mieszkania w centrum miasta, 
które zapewniają komfort oso-
bom starszym;

Dzienne Domy Seniora – 
miejsca, gdzie seniorzy mogą 
spędzać czas w przyjaznym 
otoczeniu, rozwijać swoje pa-
sje, korzystać z opieki specja-
listów oraz uczestniczyć w 
różnorodnych zajęciach;

Klub Seniora – przestrzeń 
sprzyjająca integracji i aktyw-
ności społecznej, gdzie starsi 
mieszkańcy mogą wspólnie 
spędzać czas, dzielić się do-
świadczeniami i nawiązywać 
nowe znajomości;

Ostrowska Karta Seniora 
– program zniżek i ulg, umoż-
liwiający seniorom korzystanie 
z tańszych usług, ofert kultu-
ralnych oraz rekreacyjnych;

Ostrowskie Dni Seniora – 
coroczne wydarzenie dedyko-
wane starszym mieszkańcom, 

Ostrów Wielkopolski zo-
stał laureatem Nagrody 
Samorządowej im. Norberta 
Barlickiego 2024 w kategorii 
Jednostka Samorządu Te-
rytorialnego. Wyróżnienie 
odebrał Mikołaj Kostka, 
zastępca prezydent miasta 
podczas gali, która odbyła 
się 6 grudnia w Krakowie.

Dziękuję za ten wyraz uzna-
nia dla naszego samorządu. Je-
stem dumna z faktu, że Ostrów 
Wielkopolski wyróżnia się w 
działaniach na rzecz rozwoju i 
troski o lokalną społeczność - 
podkreśla Beata Klimek, prezy-
dent Ostrowa Wielkopolskiego.

Nagrody są przyznawane 
przez Stowarzyszenie Rzecz-
pospolita Obywatelska, a te-

www.umostrow.pl

informacje
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życzymy przepełnionych miłością spotkań przy wigilijnym stole.
Niech Święta będą czasem radości i solidarności,

Na ten wyjątkowy czas Świąt Bożego Narodzenia

a Nowy Rok niech przyniesie dużo zdrowia i wiele pomyślności 
w życiu osobistym i zawodowym

Marek Karolczak
Prezes Zarządu i Pracownicy 

Centrum Rozwoju Komunalnego S.A.

Z myślą o MIESZKAŃCACH

 Wiceprezydent Mikołaj Kostka (pierwszy z prawej), w otoczeniu wybitnych 
samorządowców,  z dumą odbierał nagrodę w imieniu wszystkich mieszkańców 
Ostrowa Wielkopolskiego. 

gorocznych zwycięzców wy-
łoniła Kapituła Nagrody pod 

przewodnictwem prezydenta 
Aleksandra Kwaśniewskiego.

Dobre miasto do ŻYCIA

które integruje społeczność, 
promuje zdrowy styl życia i 

oferuje wiele atrakcji kultural-
nych oraz edukacyjnych.



3NR 12 (107) | GRUDZIEŃ 2024 | MIESIĘCZNIK BEZPŁATNYgospodarka

Ostrów Wielkopolski po-
zyskał dodatkowe pie -
niądze na centrum tre-
ningowo - sportowe ,,za 
parowozownią”.  To kolejne 
dofinansowanie sportowe-
go obiektu. Obecnie trwa 
trzeci ostatni etap inwe-
stycji - budowa zaplecza 
sanitarno - szatniowego.

- Budowa zaplecza dla spor-
towców trwa. Centrum tre-
ningowo - sportowe ,,za paro-
wozownią” to właśnie jedna z 
tych inwestycji. Z dumą infor-
mujemy, że pozyskaliśmy na to 
zadanie dodatkowe pieniądze, 
a ostrowski wniosek to 1 z 65, 
które zakwalifikowały się do 
dofinansowania - podkreśla 
Mikołaj Kostka , wicepre-
zydent prezydent Ostrowa 
Wielkopolskiego. 

 Ost rów Wiel kopolsk i 
otrzyma 908 200 złotych z 
programu wsparcia inwesty-
cji sportowych Ministerstwa 
Sportu i Turystyki. Spośród 
231 złożonych wniosków jedy-
ne 65 zakwalifikowało się do 
dofinansowania. Łącznie na 
dotacje infrastruktury spor-
towej w ramach programu 
Ministerstwo przeznaczyło 
ponad 98 mln złotych. 

W ramach III etapu in-
westycji “za parowozownią” 
wykonane zostały już roboty 
drogowe polegające na utwo-
rzeniu miejsc parkingowych.

- Piłkarze korzystają już z 
obu boisk - z nawierzchnią 
naturalną i sztuczną. Teraz 

www.umostrow.pl

,,Czwórka”z nowym funkcjonalnym boiskiem za blisko milion złotych

Miasto pozyskało dodatkowe pieniądze na centrum treningowo - sportowe ,,za parowozownią”

 BY zawsze BYŁO pełne młodzieży

8,4 mln złotych 
na sportowy obiekt XXI wieku

informacje

Uczniowie Szkoły Pod-
stawowej nr 4 im. Królowej 
Jadwigi w Ostrowie Wiel-
kopolskim już mogą korzy-
stać z nowego boiska. W 
“Czwórce” uczy się ponad 
600. dzieci.

Boisko o wymiarach 30 x 
44 m zostało wyposażone w 
bezpieczną, poliuretanową 
nawierzchnię, która zapewnia 
trwałość oraz komfort użytko-
wania. Tartan, czyli specjalny 
materiał wykorzystany do 

wykończenia nawierzchni, to 
dobre warunki do gry, ale rów-
nież ochrona przed urazami. 
Koszt całej inwestycji to blisko 
1 milion złotych. 

Nowa inwestycja to nie 
tylko miejsce do zabawy, ale 
przede wszystkim przestrzeń 
do wszechstronnego rozwoju 
sportowego. Boisko zosta-
ło zaprojektowane tak, aby 
umożliwiało grę w różne 
dyscypliny: piłkę nożną, ko-
szykówkę, siatkówkę, piłkę 
ręczną i tenisa. 

- Boisko w nowej odsłonie z 
pewnością przyniesie uczniom 
mnóstwo radości oraz stworzy 
idealne warunki do rozwijania 
ich sportowych umiejętności. 
To kolejny krok w kierunku 
tworzenia bezpiecznej i nowo-
czesnej infrastruktury w na-
szym mieście - podkreśla Beata 
Klimek, prezydent Ostrowa 
Wielkopolskiego.

Realizacja projektu była od-
powiedzią na potrzeby zarów-
no uczniów, jak i nauczycieli, 
którzy zyskali przestrzeń do 
prowadzenia angażujących 
zajęć sportowych. 

Tuż obok boiska mieści się 
drugie w naszym mieście, 
miasteczko ruchu drogowe-
go, które wkrótce zostanie 
otwarte. To rekreacyjno-edu-
kacyjny obiekt, który poprzez 

zabawę, pozwoli dzieciom 
m.in. uczyć się zasad ruchu 
drogowego i przygotowywać 
się do zdania karty rowe-
rowej.

trwa trzeci, ostatni etap in-
westycji. Gotowy jest par-
king. Fundamenty budynku 
już stoją. Ruszyła również 
budowa ścian. Powstanie tu 
budynek o powierzchni 701,39 
m2: szatnie dla sportowców, 
pomieszczenia sanitarne, ma-
gazyn na sprzęt, ale też biura 
trenerów, sędziów i pocze-
kalnia dla rodziców, a nawet 
niewielki taras zewnętrzny 
- wymienia wiceprezydent 
Mikołaj Kostka.

Zakończenie tego etapu 

prac na centrum treningowo-
-sportowym zaplanowano na 
drugą połowę 2025 roku. Na 
centrum treningowo - spor-
towym ,,za parowozownią”, 
trenują już setki małych i 
dużych ostrowian. Gotowe są 
tu dwa boiska - ze sztuczną, 
ale i naturalną nawierzchnią. 
Obiekt zyskał nowe ogro-
dzenie, zbiornik retencyj-
ny, instalacje wodociągowe, 
nowe trybuny dla kibiców, 
oświetlenie. 

Wartość całej inwestycji, 

a więc wszystkich trzech 
etapów prac, realizowanych 
od 2021 roku to niemal 21 mln 
złotych. Miasto Ostrów Wiel-
kopolski pozyskało na tę in-
westycję dofinansowanie 2,5 
mln złotych z Ministerstwa 
Sportu oraz 5 mln złotych z 
Polskiego Ładu. Teraz pozy-
skano dodatkowe 900 tys. 
złotych z Ministerstwa Sportu 
i Turystyki. To w sumie 8,4 
mln złotych zewnętrznego 
dofinansowania na tę inwe-
stycję. 
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,,Ostrów od kuchni” - znakomite smaki i jabłko w roli głównej

KUCHARZE z POMYSŁAMI
www.umostrow.pl

Podczas 32. finału Wiel-
kiej Orkiestry Świątecznej 
Pomocy Pan Michał wygrał 
licytację Daru Serca pre-
zydent Ostrowa Wielko-
polskiego Beaty Klimek za 
5 tysięcy złotych. Nagrodą 
było przygotowanie dania 
przez Prezydent Miasta.

Nasze spotkanie odbyło się w 
serdecznej atmosferze, będąc 
nie tylko kulinarną ucztą, ale 
też sposobnością do osobi-
stych podziękowań. Pan Michał 
swoją hojnością wsparł WOŚP, 
pokazując, jak wiele dobra 
można zrobić, angażując się 
w tak ważną inicjatywę. Na tę 
wyjątkową okazję przygoto-
wałam jednogarnkowe danie 
z kociołka – prawdziwą ucztę 
smaków, w której połączyłam 
ulubione składniki i aroma-
tyczne przyprawy. Potrawa 
była sycąca, rozgrzewająca i 
idealna na chłodniejsze dni, 
a jej zapach i smak miały być 
kulinarną nagrodą dla Pana 
Michała - podkreśla prezydent 
Beata Klimek i dodaje - Dzięku-
ję Panu Michałowi za wsparcie 
Wielkiej Orkiestry Świątecznej 
Pomocy i za to, że dzięki takim 
osobom świat staje się lepszy.

3mk Arena Ostrów 23 li-
stopada stała się sceną 
wyjątkowego wydarze-
nia, które połączyło pasję 
do gotowania z lokalnym 
smakiem i kreatywnością. 
Festiwal Kulinarny „Ostrów 
od kuchni” przyciągnął 
najlepszych restauratorów 
z regionu, a konkurs „Jabł-
ko po ostrowsku” okazał 
się prawdziwym popisem 
kulinarnej pomysłowości.

- Arena Ostrów. To była 
prawdziwa kulinarna podróż i 
uczta dla podniebienia. Nasze 
lokalne restauracje to praw-
dziwe perełki. Jestem zachwy-
cona jaką kreatywnością i 
pomysłowością wykazaliście 
się podczas konkursu „Jabłko po 
ostrowsku”. Jestem przekonana, 
że Festiwal Kulinarny ,,Ostrów 
od kuchni” na stałe wejdzie w 
kalendarz imprez organizowa-
nych przez 3mk - zaznacza Be-

ata Klimek, prezydent Ostrowa 
Wielkopolskiego.

W jury konkursu ,,Jabłko 
po ostrowsku” zasiedli Beata 
Klimek, prezydent Ostrowa 
Wielkopolskiego, Jacek Ję-
drzejak, Katarzyna Bosacka, 
Magdalena Westa i Justyna 
Muzyka.

– W walce między sercem, a 
mózgiem zawsze wygrywa żo-
łądek. Próbowałem, testowałem 
i smakowałem kilkunastu dań 
z jabłkiem jako członek jury 
konkursowego. Osobiście też 
bardzo lubię gotować. Ja jestem 
zachwycony tym festiwalem, bo 
byłem bardzo głodny - Jacek 
Jędrzejak “Dżej Dżej”. 

Serca jury podbiła restau-
racja Limba Catering swoją 
monoporcją z kawiorem jabł-
kowym. Na drugim miejscu po-
dium uplasowała się Okólna 9 
- Sala Bankietowa, która urze-
kła rosołem z kaczki, perliczki 

Pani prezydent... gotuje

i gęsi z pierożkiem z kaczką i 
jabłkiem. Trzecie miejsce zajęło 
Bistro Na Talerzu za pierogi z 
jabłkiem. 

- Wykonałam monoporcję z 
ganaszem waniliowym. Do tego 
był mus jabłkowy oczywiście na 
kruchym spodzie korzennym, a 
całość przykrywał kawior zro-
biony z jabłka - wyjaśnia Paula 
Domagała, Limba Catering.
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Przybieżeli na ostrowski Rynek i nie żałowali

CHOINKA z tysiącami lampek
www.umostrow.pl

informacje

Ostrowski Deptak zamie-
nił się w miejsce pełne świą-
tecznej magii, radości i nie-
zapomnianych wrażeń - to 
były Ostrowskie Mikołajki!

Główną atrakcją był nie-
zwykły spektakl plenerowy 
przygotowany przez Krakow-
ski Teatr Uliczny „Scena Ka-
lejdoskop”. Na scenie pojawiła 
się „ElfOrd – Wyższa Szkoła 
Elfów” – magiczna opowieść 
o szkoleniu adeptów elfickiej 
sztuki pomagania Świętemu 
Mikołajowi. Spektakl wpro-
wadził widzów w tajemniczy 
świat elfów, pełen humoru, 
przygód i widowiskowych 
efektów, jak skoki z dachu 
na dach czy inne niezbędne 
umiejętności elfów. 

Widowisko, pełne barwnych 

6 grudnia na ostrowskim 
Rynku rozbłysła choinka. To 
wydarzenie, które co roku 
dostarcza wszystkim mnó-
stwa radości i wprowadza 
świąteczną atmosferę w 
mieście.

Na zaproszenie prezydent 
miasta Beaty Klimek, specjal-
nym gościem wydarzenia był 
Święty Mikołaj, który przybył 
do Ostrowa Wielkopolskiego 
prosto z Rovaniemi w Finlan-
dii. Jego obecność wzbudziła 
ogromne emocje, zwłaszcza 
wśród najmłodszych, którzy 
mogli tego dnia zrobić sobie 
zdjęcie z Mikołajem.

Cieszę się, że możemy po-
nownie spotkać się tutaj, na 

naszym pięknym Rynku, aby 
razem rozpocząć ten świątecz-
ny czas. Świąteczne światełka 
to symbol nadziei, radości i 
wspólnoty, a obecność Świę-
tego Mikołaja uczyniła ten 
wieczór jeszcze bardziej wy-
jątkowym - podkreśla Seba-
stian Górski, wiceprezydent 
Ostrowa Wielkopolskiego.

Wieczór rozpoczął się od 
wspólnego kolędowania, 
które poprowadziły dzie-
ci z Bożego Podwórka oraz 
ostrowska artystka Bogna Ko-
walska. Ich piękne wykonania 
tradycyjnych polskich kolęd, 
takich jak ,,Przybieżeli do Be-
tlejem”, zachęciły zebranych 
do wspólnego śpiewu, wypeł-
niając przestrzeń Rynku cie-

W niedzielny poranek, 8 
grudnia, na ulicach Ostrowa 
Wielkopolskiego rozbrzmiał 
dźwięk silników motocykli. 
Wszystko za sprawą Mo-
toMikołajów – corocznej 
akcji organizowanej przez 
lokalnych motocyklistów. 
Tegoroczną edycję zade-
dykowano Radkowi Cel-
merowi, który potrzebuje 
wsparcia po wypadku mo-
tocyklowym.

Uczestnicy zebrali się na 
parkingu przed 3MK Arenie 
Ostrów. Na miejscu można było 
podziwiać motocykle ozdobio-
ne świątecznymi gadżetami. 
Nie brakowało czerwonych 
kubraczków, czapek Mikołaja 
oraz radosnej atmosfery. Pre-

Mikołaje bez sań

zes Ostrowskich Inwestycji 
Sportowych, Maciej Karwacki, 
wyróżnił właściciela najlepiej 
udekorowanego świątecznie 
pojazdu.

Później MotoMikołaje wy-
ruszyli dalej ulicami miasta. 
Głównym punktem wydarze-

nia były licytacje, z których 
dochód zostanie przezna-
czony na dalszą rehabilitację 
Radka. MotoMikołaje pokaza-
li, że dobroć i pasja mogą iść 
w parze.   Do zobaczenia za 
rok na parkingu 3MK Areny 
Ostrów!

DEPTAK... baśniowe królestwo!

kostiumów i dynamicznych 
scen, przyciągnęło uwagę za-
równo dzieci, jak i dorosłych. 
Było to prawdziwe święto sztu-
ki ulicznej, które odzwierciedla 

charakter grupy Scena Ka-
lejdoskop – zespołu, który od 
2004 roku realizuje spektakle 
plenerowe i kostiumowe, a 
także happeningi.

Nie zabrakło również innych 
atrakcji. Dla najmłodszych 
przygotowano darmową go-
rącą czekoladę z piankami, 
która rozgrzewała w chłodny, 
grudniowy wieczór.

- Tegoroczne Mikołajki prze-
niosły nas w świat elfich czarów 
i wspólnej radości. To doskonała 
okazja, by spotkać się z bliskimi i 
wspólnie stworzyć niezapomnia-
ne wspomnienia – podkreśla Se-
bastian Górski, wiceprezydent 
Ostrowa Wielkopolskiego.

płem i harmo-
nią. Były też 
konkursy dla 
najmłodszych 
i prezenty. 

T r a d y -
c y j n i e  o d 
6  g r u d n i a 
c h o i n k a 
b ł y s z c z y 
t y s i ą c a m i 
kolorowych 
l a m p e k , 
rozświetla-
jąc Rynek. 
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Nagrodę Ostrowskiego Mecenasa Dobroczynności przyznano Przedsiębiorstwu 
Handlowo-Usługowemu Sztukowski Sp. z o.o. 

W Forum Synagoga od-
była się uroczysta gala z 
okazji Ostrowskiego Dnia 
Wolontariusza – wyda-
rzenie będące wyrazem 
uznania dla osób, które 
swoją codzienną pracą i 
pasją przyczyniają się do 
budowania lepszego jutra 
dla lokalnej społeczności.

 
Statuetki w imieniu pre-

zydent Ostrowa Wielkopol-
skiego, Beaty Klimek, wrę-
czył wiceprezydent Seba-
stian Górski, który w swoim 
przemówieniu podkreślił, 
jak istotne są solidarność 
i empatia w kształtowaniu 
tożsamości miasta.

– To Wy, drodzy wolontariu-
sze, jesteście naszymi bohatera-
mi codzienności. Dzięki Waszej 
pracy i zaangażowaniu świat 

Gala z okazji Ostrowskiego Dnia Wolontariusza

SERCA otwarte na LUDZI
www.umostrow.pl

Beata Wąsala, sklep I love spinka 
- Od wielu lat z pasją prowadzimy w Ostrowie Wielkopolskim rodzinny 
sklep I love Spinka. Z zaangażowaniem pomagamy naszym wspaniałym 
Klientom w doborze pięknej biżuterii, ozdób do włosów, portfeli oraz 
markowych zegarków. Dbamy o to, aby każda osoba czuła się wyjątko-
wo. W ramach licznych promocji honorujemy Ostrowską Kartę Seniora, 
Dużej Rodziny oraz Przedsiębiorcy. Serdecznie zapraszamy do naszego 
nowego lokalu przy ul. Kolejowej 1, na przeciwko filarów, gdzie każdy 
jest mile widziany.

Rabaty i zniżki od naszych partnerów dostępne dla mieszkańców

TANIEJ, zawsze lepiej
Rodzina partnerów ostrowskich kart wciąż rośnie! To rabaty i zniżki od niemal 300. przedsiębiorców dla posiadaczy Ostrowskiej Karty Seniora, Ostrowskiej Karty Rodziny 

3+, Ostrowskiej Karty Krwiodawcy i Ostrowskiej Karty Przedsiębiorcy w ramach współpracy z Miastem Ostrowem Wielkopolskim. Dlaczego warto dołączyć do ostrowskich 
programów przekonują sami partnerzy.

Chcesz zostać partnerem ostrowskich programów? Zgłoś się Biura Inicjatyw i Konsultacji Społecznych ostrowskiego urzędu (pok. 307 lub nr tel. 62 58-22-309)

Hanna Uciechowska, GYMSTATION Fit & Tennis Club 
 - Przystępując do programu Ostrowska Karta Seniora chcieliśmy wesprzeć  
aktywizację i wspieranie osób starszych, które często borykają się z ograni-
czonymi zasobami finansowymi i dostępem do usług. Jest to też  szansa dla 
nas na dotarcie do nowej grupy odbiorców, która może stać się lojalnym 
gronem klientów. Seniorzy mogą skorzystać z takich zajęć jak Active Yoga, 
Pilates, Brzuch Uda Pośladki, Smukła Sylwetka, Step czy TRX.

Monika Nowaczyk, Dekoracje u Moni
 - Bogaty wachlarz usług takich jak piękne bukiet, flower boxy, balony 
spersonalizowane z różnymi słodyczami, ścianki na uroczystość to 
właśnie Dekoracje u Moni. Robimy też dekoracje ślubne sali i ko-
ścioła. Jeśli nie masz czasu, chętnie zapakujemy prezenty na święta.  
   Dlaczego dołączyłam do ostrowskich programów? Chcę wspierać mło-
dych przedsiębiorców,  pokazać  i zachęcić do udzielania zniżek. Jestem 
mamą czwórki dzieci, pracuję i prowadzę firmę, uczęszczam do szkoły. 
Będąc w programie Ostrowska Karta Rodziny 3+ dużo wielodzietnych 
rodzin może skorzystać z ulgi na nasze usługi. Mamy również zniżki dla 
seniorów z Ostrowska Kartą Seniora.

informacje

Nagrodzeni wolontariusze swoją codzienną pracą i pasją przyczyniają się do budowania 
lepszego jutra dla lokalnej społeczności

staje się lepszy – krok po kroku 
– mówił Sebastian Górski.

Najważniejszym punktem 
wieczoru było uhonorowanie 
osób i organizacji, które w 2024 
roku w szczególny sposób za-
służyły się na polu działalności 
społecznej.

Statuetki i tytuły Ostrow-
skiego Wolontariusza Roku 
2024 otrzymali:

Alicja Tomczak-Kowalska, 
prezes Hospicjum Świętego Jó-
zefa, wyróżniona za wieloletnią 
pracę na rzecz osób chorych i 
ich rodzin. Jej skromność, od-
danie i wrażliwość na potrzeby 
innych stanowią inspirację dla 
wielu.

 Konrad Żarczyński, pre-
zes Teen Challenge Chrze-
ścijańskiej Misji Społecznej, 
doceniony za działalność w 
ramach „Jadłodzielni” oraz 
wsparcie osób wykluczonych 
społecznie, bezdomnych i uza-
leżnionych.

 Zosia Olszanowska, uczen-
nica siódmej klasy, której 
energia i zaangażowanie w 

Szkolnym Kole Wolontariatu 
„Podaj dalej” oraz liczne ini-
cjatywy charytatywne wzbu-
dzają podziw i motywują jej 
rówieśników.

Nagrodę Ostrowskiego 
Mecenasa Dobroczynno-
ści przyznano  Przedsiębior-
stwu Handlowo-Usługowemu 
Sztukowski  Sp. z o.o. Firma 
została wyróżniona za wie-
loletnie wsparcie logistyczne 
wolontariuszy Wielkiej Or-
kiestry Świątecznej Pomocy 
oraz inne działania na rzecz 
lokalnej społeczności. Na-
grodę odebrali: Martin Sztu-
kowski prezes Przedsiębior-
stwa Handlowo – Usługowego 
Sztukowski sp. z o.o. oraz Ma-
rek Sztukowski szef sprzeda-
ży Citroen Sztukowski.

– To piękny przykład, jak 
biznes może być nośnikiem do-
bra – mówił Sebastian Górski, 
wręczając nagrodę przedsta-
wicielom firmy.

W uroczystości wziął udział 
Damian Grzeszczyk prze-
wodniczący Rady Miejskiej 

Ostrowa Wielkopolskiego. 
Wśród gości obecni byli także: 
wolontariusze, społecznicy, 
przedstawiciele organizacji 
pozarządowych oraz instytucji 
wspierających działania chary-
tatywne.

  Finałem gali był kon-
cert zespołu Tangosa, który 

oczarował publiczność swoją 
interpretacją zarówno kla-
sycznego, jak i nowoczesnego 
tanga. Artyści wykonali utwo-
ry Astora Piazzolli oraz wła-
sne kompozycje, zabierając 
słuchaczy w niezapomnianą 
podróż pełną emocji i mu-
zycznej pasji.
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Zima tuż, tuż, a to ozna-
cza, że lodowisko miejskie 
znów jest otwarte! To miej-
sce, które każdego roku 
przyciąga tłumy i cieszy się 
ogromną popularnością.

Godziny otwarcia: Lodowi-
sko czynne jest przez 7 dni w 
tygodniu, od godziny 10:00 do 
21:00. Pamiętajcie o przerwach 
technicznych w godzinach 
13:00–14:00 oraz 17:00–18:00.

Mają TO między innymi: 
Kraków, Gdańsk, Lublin, 
Lwów, Sandomierz, Warsza-
wa, Wrocław, ale i Amster-
dam, Budapeszt, Florencja, 
Paryż, Triest… Teraz także i 
Ostrów Wielkopolski jest w 
gronie miast i regionów kul-
towej serii Książka do pisa-
nia. W ramach współpracy 
Muzeum Miasta Ostrowa 
Wielkopolskiego, nakła-
dem Wydawnictwa AUSTE-
RIA ukazał się tom „Ostrów 
Wielkopolski i okolice”. 

Unikalnym, autorskim pro-
jektem Wydawnictwa Au-
steria są właśnie “Książki 

do pisania”. Łączą one cechy 
notesu, zbioru cytatów oraz 
fotografii i stanowią wyjąt-
kowy pomysł wydawniczy 
na skalę światową. Seria de-
dykowana jest szczególnie 
osobom, które poznając zwie-
dzane miejsca, interesują się 
ich historią, tożsamością 
kulturową i dawnym wize-
runkiem. Czytając innych, 
w KSIĄŻKACH DO PISANIA  
mogą dopisać własne impre-
sje. Warto dodać, że Ostrów 
Wielkopolski (a wraz z nim 
Antonin, Lewków, Gołuchów 
i Wysocko), jako pierwszy z 
Wielkopolski pojawił się w tej 
niezwykłej serii. 

Z pasją czytałem i zwie-
dzałem świat z publikacjami 
,,Książki do pisania”. To nieza-
pomniane doświadczenia. Dwa 
lata trwały nasze starania, by 
dołączyć do tego zaszczytnego 
grona i dać takie same emocje 
zwiedzającym nasze miasto 
i jego okolice. Tym bardziej 
jestem dumny, że Ostrów Wiel-
kopolski dołączył do tej wyjąt-
kowej serii - podkreśla Witold 
Banach, dyrektor Muzeum 
Miasta Ostrowa Wielkopol-
skiego. 

Ostrowska ,,Książka do pi-
sania” jest już dostępna w 
sprzedaży w Muzeum Miasta 
Ostrowa Wielkopolskiego.

W te święta możemy ko-
lędować z muzyką dzieci z 
Bożego Podwórka i Bogny 
Kowalskiej. Miasto Ostrów 
Wielkopolski od lat współ-
pracuje z Bożym Podwór-
kiem. Owocem tego jest 
płyta ze świątecznymi co-
verami. 

 
To płyta pełna ciepła i dzie-

cięcej radości, stworzona przez 
młodych artystów ze  świetlicy 
“Boże Podwórko” przy współpra-
cy z wokalistką Bogną Kowalską. 
Piosenki świąteczne w ich wy-
konaniu niosą ze sobą nie tylko 
piękne dźwięki, ale i szczerość 
i ducha świąt. Niech te dźwięki 
towarzyszą Wam podczas świą-

tecznych dni, przypominając o 
tym, co najważniejsze - miłości, 
bliskości i wzajemnym wsparciu 
- mówi Beata Klimek, prezydent 
Ostrowa Wielkopolskiego. 

Ostrowianie premierowo 
otrzymali płytę w Mikołajki, 6 
grudnia, na ostrowskim Rynku. 
Płytę ze świątecznymi cove-
rami będzie można kupić w 
Ostrowskim Centrum Kultury. 
Szczegółowe informacje już 
wkrótce pojawią się na stronie 
umostrow.pl oraz ockostrow.pl.

Współpraca z dziećmi z Bo-
żego Podwórka trwa już ponad 
dwa lata i jest dla mnie niezwy-
kle inspirującym doświadcze-
niem. Muzyka i śpiew to coś 
więcej niż tylko zabawa – to 

Sprzęt fotograficzny, wart 
20 tysięcy złotych, trafił dla 
Zespołu Szkół Usługowych 
w Ostrowie Wielkopolskim! 
Placówka wzbogaciła się o 
nowoczesny sprzęt fotogra-
ficzny, który otworzy przed 
uczniami nowe możliwości 
rozwoju. Szkoła otrzymała 
wysokiej klasy aparat foto-
graficzny, obiektyw, lampy 
LED, gilotyna, tła fotogra-
ficzne oraz inne niezbędne 
akcesoria. 

Zakup sprzętu to efekt reali-
zacji zadania w ramach Ostrow-
skiego Budżetu Obywatelskie-

go. Projekt pod nazwą „Sesja 
fotograficzna w plenerze dla 
mieszkańców Ostrowa Wielko-
polskiego” zdobył aż 1502 głosy, 
co dowodzi, jak dużym zainte-
resowaniem cieszył się wśród 
lokalnej społeczności.

Teraz uczniowie Zespołu 
Szkół Usługowych przygo-
towują się do realizacji sesji 
plenerowej na ulicach Ostrowa 
Wielkopolskiego. To wyjątkowa 
okazja nie tylko do zaprezento-
wania nabytych umiejętności, 
ale również do integracji i 
współpracy z mieszkańcami 
miasta.

Myślę, że ten sprzęt będzie 
świetnie wykorzystany, a 
jest on bardzo profesjonalny 
i idealnie dostosowany do 
potrzeb szkoły. Uczniowie w 
ramach projektu wykona-
ją sesję plenerową w mie-
ście. Ogromnie się cieszę, że 
wspieramy dziś Zespół Szkół 
Usługowych. Mam nadzieję, 
że ten sprzęt nie tylko zostanie 
dobrze wykorzystany, ale tak-
że doskonale posłuży uczniom 
w rozwijaniu ich fotograficz-
nej pasji -  podkreśla Beata 
Klimek, prezydent Ostrowa 
Wielkopolskiego.

www.umostrow.pl

PSTRYK w stronę PIĘKNA

Miasto wsparło szkołę powiatową!

Lista wyróżnionych nauczycieli: Monika Wójcik – Przed-
szkole nr 3, Katarzyna Kopydłowska – Przedszkole nr 14 Lidia 
Jezierska – Przedszkole nr 8, Marta Parsiegel – Przedszkole 
nr 8, Magdalena Struzik – Przedszkole nr 11,  Angelika Sta-
szak – Przedszkole nr 9, Anna Zaworska – Przedszkole nr 9
Kamila Surawska – Szkoła Podstawowa nr 13, Anna Woj, 
czak – Szkoła Podstawowa nr 5 

informacje

Rzecznik Praw Dziecka 
Monika Horna-Cieślak od-
wiedziła ostrowską Szkołę 
Podstawową nr 7 im. Ge-
nerała Józefa Bema! Tam 
spotkała się z uczniami VI, 
VII i VIII klas. Podkreślała, 
że jest właśnie dla nich - dla 
Młodych i odpowiedziała na 
ich każde pytanie! Wyda-
rzenie odbyło się 6 grudnia 
w ramach Forum Dialo-
gu Młodych pod hasłem 
„Wspieram i mam prawo do 
wsparcia”.

Głównym punktem spo-
tkania była otwarta rozmowa 

z panią rzecznik, która miała 
wyjątkową okazję, by podzielić 
się swoimi refleksjami, opowie-
dzieć o tym, co im przeszkadza 
w szkole i w życiu codziennym 
oraz zaproponować zmiany, 
które chcieliby zobaczyć za-
równo w systemie edukacji, jak 
i w podejściu do praw dzieci w 
Polsce. Uczniowie wskazywali 
m.in. na potrzebę lepszej ko-
munikacji między nauczycie-
lami, a uczniami oraz bardziej 
nowoczesnego podejścia do 
nauczania i współczesnych 
technologii.

   Dyskusja dotyczyła również 
rozpoznawania sytuacji, w któ-

Kolędowanie z PODWÓRKARzecznik w ,,siódemce”

rych ktoś potrzebuje pomocy, 
miejsc, gdzie młodzież może 
szukać wsparcia w trudnych 
chwilach oraz budowania so-
lidarności i relacji opartych na 
wzajemnym szacunku.

Książka do czytania
Idę na LODOWISKO!

Nauczyciele z awansem zawodowym 

WAŻNE: W dniach świątecznych obowiązują zmienio-
ne godziny otwarcia. Lodowisko będzie otwarte:

24.12. od godziny 10 do 13,
25.12. od godziny 15 do 21 

(przerwa techniczna od godziny 17 do 18),
26.12. od godziny 15 do 21 

(przerwa techniczna od godziny 17 do 18),
31.12. od godziny 10 do 13,

1.01.2025 r. od godziny 15 do 21 
(przerwa techniczna od godziny 17 do 18),

6.01.2025 r. od godziny 10 do 21 (przerwy techniczne 
w godzinach od 13 do 14 oraz od 17 do 18).

Miejskie lodowisko otwarto w 2017 roku. To tafla o po-
wierzchni 900 m2. Obiekt wyposażony jest w nagłośnienie, 
kamery monitoringu, suszarkę na 48 par butów, regały na 
blisko 300 łyżew, a także stanowisko do ich ostrzenia. Do 
tego teleskopowa trzyrzędowa trybuna, szafki w przebie-
ralni, a w holu krzesła i stoliki, przy których można napić 
się kawy. Do dyspozycji jest tu aż 280 par łyżew i pingwinki, 
które umożliwiają naukę jazdy.

także forma terapii, która po-
maga radzić sobie z różnymi 
troskami. Widziałam, jak z każ-
dym kolejnym spotkaniem dzie-
ci coraz bardziej się otwierały i 
chętnie angażowały w zajęcia 
- wyjaśnia Bogna Kowalska. 

Kolejni nauczyciele z 
ostrowskich szkół i przed-
szkoli odebrali akty mia-
nowania. To ważny etap ich 
zawodowej kariery.      

Wręczenie aktów to symbo-
liczny moment podkreślający 
ich ciężką pracę, zaangażo-
wanie oraz pasję wkładaną w 
codzienne nauczanie i wycho-
wanie dzieci oraz młodzieży. 

To duże wyróżnienie oraz mo-
tywacja do dalszego rozwoju. 

Wręczenie aktów miano-
wania to moment, w którym 

doceniamy pracę nauczycieli, 
ich codzienne starania o wyso-
ką jakość kształcenia oraz ich 

pasję do pracy z dziećmi. Dzięki 
takim osobom nasza oświata 
stoi na wysokim poziomie – 

mówi Sebastian Górski z-ca 
prezydent Ostrowa Wielko-
polskiego.
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informacje

(dokończenie
 rozmowy ze str. 1)

Święta kojarzą się również 
z kulinariami, pysznymi 
potrawami, a nieco później, 
z Wielką Orkiestrą Świą-
tecznej Pomocy. Ostatnio 
podczas miejskiego finału 
WOŚP wystawiła Pani na 
licytację osobiście przyrzą-
dzone danie, które szybko 
znalazło chętnego smakosza. 
Czy to oznacza, że lubi Pani 
gotować? 

- Bardzo lubię gotować, 
chociaż z ubolewaniem 
stwierdzam, że brakuje mi 
na to czasu. Jeśli gotuję w 
pośpiechu, to zawsze potrafi 
wydarzyć się coś niedobrego. 
Dlatego twierdzę, że kuchnia 
wymaga spokoju i właśnie 
czasu. Bez wątpienia wyma-
ga też miłości. Z gotowaniem 
jest też trochę tak, jak z jazdą 
na rowerze. Pewnych rzeczy 
po prostu się nie zapomi-
na. Teraz to już niemożliwe, 
ale pamiętam akurat Święta 
Wielkanocne sprzed lat, kiedy 
zrobiłam chyba z dwadzieścia 
różnych mazurków i to był 
swoisty rekord Guinnessa. 
Był wtedy mazurek daktylowy, 
orzechowy, pomarańczowy, 
kajmakowy i wiele innych.  
Nigdy już tego rekordu nie po-
wtórzyłam. Natomiast teraz 
niestety gotuję już coraz mniej. 
Po prostu nie mam na to już 
tyle czasu, co kiedyś. Jednak na 
Wigilię część potraw zawsze 
przygotowuję sama.

Proszę opowiedzieć o tych 
specjałach.

   - To na pewno zupa rybna, 
barszczyk, ale i moje pierogi w 
krucho - drożdżowym cieście, 
które piekę w piekarniku i to 
jest obowiązkowe danie każdej 
mojej Wigilii. To również sos 
grzybowy, który przygoto-
wuję sama. Robię też kompot 
z suszu, makiełki i kapustę z 
grochem, o której już wspo-
minałam. Jeśli mam więcej 
czasu, to robię jeszcze kapustę 
z fasolą i kapustę z grzybami. 
Albo zupę grzybową i jakieś 
śledziki

Kończy się rok. Jak oce-
nia go Pani z perspektywy 
prezydenta Ostrowa Wiel-
kopolskiego?

- Zanim odniosę się do tej 
oceny, chciałabym jeszcze 
pamięcią do wiosny. Wtedy 
odbyły się wybory samorzą-
dowe, a Ostrowianie po raz 
trzeci powierzyli mi pełnienie 
zaszczytnego stanowiska pre-
zydenta miasta. Bardzo dzię-
kuję za to zaufanie i mentalne 
wsparcie, które otrzymuję 
od wielu z Państwa podczas 
różnych spotkań i wydarzeń. 
Niezmiennie, jest to dla mnie 
szczególne wyróżnienie, że 
mogę pracować dla naszego 
Miasta i jego Mieszkańców. 
Ten rok na pewno nie jest 
łatwy pod względem sytu-
acji finansowej samorządów, 
jednak na pewno cieszy to, 
że mimo to, zrealizowaliśmy 

Bądźmy z SOBĄ RAZEMkolejne ważne inwestycje. Za-
równo te duże, jak gruntow-
na modernizacja schroniska, 
Rondo Bankowe wraz z piękną 
rewitalizacją Parku Kilińskiego, 
jak i nieco mniejsze, ale jakże 
potrzebne, a więc kolejne osie-
dlowe drogi i chodniki, nowe 
oświetlenie dróg, czy nowe bo-
isko przy SP nr 4.  Kontynuowa-
liśmy również nasze działania 
społeczne i edukacyjne, a także 
działania na rzecz ochrony śro-
dowiska, jak chociażby program 
dotacji do wymiany starych 
pieców na ekologiczne źródła 
ciepła. To był zatem kolejny rok, 
w którym poczyniliśmy postępy, 
aby Ostrów był jeszcze lepszym 
miastem do życia.

Jak z kolei prezentują się pla-
ny inwestycyjne na 2025 rok?

- W przyszłorocznym bu-
dżecie planujemy aż 65 mln zł 
na różnorodne projekty, które 
poprawią jakość życia naszych 
mieszkańców i wzmocnią in-
frastrukturę miejską. Koń-
czymy modernizację stadionu 
lekkoatletycznego  przy Kuso-
cińskiego oraz centrum trenin-
gowo-sportowego „za parowo-
zownią”. Jednym z priorytetów 
pozostaje również Ostrowski 
Program Budowy Dróg Osiedlo-
wych. Na przyszły rok szacujemy 
na ten cel 8 mln zł, a chcemy w 
kolejnych latach chcemy zwięk-
szać te środki do 15-18 mln zł 
rocznie. Zależy mi, aby miesz-
kańcy wszystkich osiedli mogli 
poruszać się po coraz lepszych 
drogach i chodnikach. Stawia-
my zatem na większy komfort i 
bezpieczeństwo.  

Jednocześnie na inwestycje 
patrzymy długofalowo. Rok 
2027 będzie ostatnim, w którym 
otrzymamy fundusze euro-
pejskie w tak korzystnej skali. 
Dlatego już teraz priorytetowo 
traktujemy te projekty, które 
mają szansę uzyskać dofinanso-
wanie. Na tę chwilę, wybieramy 
się niedługo do Poznania, by 
podpisać umowę o dofinan-
sowanie zakupu kolejnych 6 
autobusów elektrycznych oraz 
3 stacji ładowania dla tych 
pojazdów. Przypomnę, że nasze 
autobusy zasilane są prądem 
wytwarzanym w Ostrowie, w 
naszym sektorze komunalnym, 
z czego jesteśmy bardzo dumni.

Rok 2025, to również czas, w 
którym będziemy obchodzili 
35-lecie odrodzonej samorząd-
ności na szczeblu miast i gmin. 
Czy  Pani zdaniem w 1990 roku 
zdawano sobie sprawę ze zna-
czenia tej reformy i efektów, 
które przyniesie lokalnym 
społecznościom?

- Sądzę, że nikt z ojców założy-
cieli odrodzonej samorządności 
nie mógł do końca przewidzieć 
skali zmian, jakie dokonają się 
dzięki decentralizacji i odbu-
dowie samorządności. Jednak 
dzięki swojej mądrości, a także 
determinacji – przeprowadzili 
tę niezwykle ważną reformę 
ustrojową, która na trwałe 
zmieniła obraz naszego kraju. 
I dzisiaj możemy powiedzieć, 
że ta reforma sprawdziła się 

po pierwsze najbardziej. A po 
drugie spowodowała ogromny 
postęp i rozwój, który nie byłby 
możliwy, gdyby tak odważnych 
działań wówczas nie podjęto. 
Warto o tym mówić, warto to 
doceniać.

 
 A doceniamy?
- Czasami mam wrażenie, że 

w naszej wrodzonej skłonności 
do narzekania nie dostrzegamy 
wielu pozytywnych zmian. Wi-
dzą je za  to doskonale ludzie, 
którzy przyjeżdżają do Ostrowa 
po jakimś czasie. Odwiedzają 
rodzinę po latach, bo mieszka-
ją gdzieś daleko i mówią, jak 
Ostrów się zmienił, jak wypięk-
niał. To, jak znakomita jest u nas 
oferta kulturalna i sportowa. Ile 
się tu dzieje i jaka jest energia w 
naszym mieście. Mnie zawsze 
miło to słyszeć. A ludziom z 
zewnątrz łatwiej jest to ocenić, 
albo łatwiej porównać z innymi 
miejscami. I to zarówno w Pol-
sce, czy w Europie. Wtedy jak 
na dłoni widać zmianę i drogę, 
którą pokonaliśmy.

Część tego 35-lecia odrodzo-
nego samorządu, to również 
Pani 10 lat na stanowisku pre-
zydenta Ostrowa Wielkopol-
skiego. Czy pamięta Pani swój 
pierwszy dzień  urzędowania?  
Czy był wtedy jakiś moment 
zawahania w związku z tym, 
jaki ciężar odpowiedzialności 
wzięła Pani wtedy na siebie? 

- Pamiętam dokładnie ten 
dziewiąty dzień grudnia 2024 
r., kiedy zostałam zaprzysiężona. 
Pamiętam wielkie wzruszenie, 
ale też ciężar odpowiedzialno-
ści, który poczułam, gdy po raz 
pierwszy weszłam do gabinetu 
i usiadłam przy prezydenckim 
biurku. Ja zresztą rzadko przy 
nim siadam, bo wolę pracować 
przy stole. Jestem również bar-
dzo często obecna w mieście, w 
spółkach, czy w instytucjach, 
którymi zarządza samorząd. Ni-
gdy jednak nie poczułam zawa-
hania czy wątpliwości. Startując 
na urząd Prezydenta Miasta 
miałam jasno określony plan i 
wiedziałam, w którą stronę chcę 
zmieniać miasto. Chciałam, żeby 
to było miasto przyjazne dla 
swoich mieszkańców, wygodne 
do życia, atrakcyjne. Miasto, 
które będzie miało dostępne 
miejsca w żłobkach, w przed-
szkolach, które będzie rozwijało 
budownictwo komunalne, które 
otoczy opieką swoich senio-
rów, ale które będzie też coraz 
nowocześniejsze. Nigdy jako 
prezydent miasta nie miałam też 
poczucia kompleksu, że jesteśmy 
miastem średniej wielkości. 
Zawsze powtarzam: jesteśmy 
miastem średniej wielkości, ale 
bardzo ambitnym.

Wspomniała Pani o młodych 
ludziach. A jak generalnie po-
strzega Pani całą wspólnotę 
mieszkańców Ostrowa Wiel-
kopolskiego?

- Przede wszystkim Ostro-
wianie, to bardzo pracowici, 
gospodarni i kreatywni ludzie. 
Ale to, co szczególnie ważne i 
szlachetne, są wśród nich rów-

nież tacy, którzy chcą dzielić się 
owocami swojej pracy, czego 
doświadczamy. Widzimy to 
patrząc na darczyńców ostrow-
skich klubów sportowych, mece-
nasów wydarzeń kulturalnych, 
działań społecznych, funduszu 
grantowego, wspierania or-
ganizacji pozarządowych. To 
naprawdę piękne przykłady 
wspólnotowego myślenia.  I z 
tego jestem bardzo dumna.

Jak ocenia Pani bilans swo-
jego 10-lecia na stanowisku 
prezydenta miasta?

- Myślę, że dużo przez te 
dziesięć lat się wydarzyło i 
były to rekordowe lata pod 
względem inwestycji w wielu 
obszarach. Zarówno inwestycji 
komunalnych, sportowych, czy 
społecznych. To ponad 156 mln 
zł pozyskanych funduszy ze-
wnętrznych na zadania warte 
pół miliarda złotych. Wybu-
dowaliśmy nowe przedszkola, 
żłobki, zmodernizowaliśmy, albo 
stworzyliśmy od zera szereg zu-
pełnie nowych miejsc i obiektów. 
To Arena, lodowisko, odnowiony 
basen „Olimpijska”, nowe boiska, 
stadiony, czy zmodernizowane 
schronisko dla bezdomnych 
zwierząt. Postawiliśmy też na 
proekologiczne rozwiązania. 
Mamy więcej zieleni, drzew, 
krzewów i zbiorników na desz-
czówkę. Zainwestowaliśmy też 
w układ komunikacyjny. Myślę 
tutaj o skrzyżowaniu  al. Sło-
wackiego z Krotoszyńską, Ron-
dzie Bankowym, czy ul. Kaliskiej 
z wylotem na Kalisz. Z kolei nasz 
transport publiczny przeszedł w 
ostatnich kilku latach dużą me-
tamorfozę  i opiera się na energii 
elektrycznej produkowanej 
przez nasz sektor komunalny.  
Oczywiście naszą ambicją było 
też pozyskanie naprawdę nowo-
czesnych technologicznie firm 
do Ostrowa. I to się w znacznej 
mierze udało. Mamy dzisiaj 
14-hektarową strefę inwesty-
cyjną, w której ulokowały się 
naprawdę bardzo innowacyjne 
firmy, które produkują na cały 
świat. Z kolei przy ul. Klasz-
tornej powstało całe osiedle, a 
wcześniej  były tam tylko dwa 
bloki. Sporo mieszkań wybu-
dowało też Ostrowskie TBS. 
Wiedzieliśmy, że chcemy dać 
możliwość młodym ludziom na 
posiadanie własnego mieszka-
nia, niekoniecznie zadłużając 
się na wiele długich lat w ban-
kach. Realizowaliśmy także in-
westycje poświęcone seniorom. 
Domy, kluby i mieszkania dla 
seniorów. W miarę możliwości 
będziemy starali się kontynu-
ować również ten kierunek, bo 
mamy świadomość, że żyjemy 
w czasach starzejącego się spo-
łeczeństwa.

Czy dekadę temu zdawała 
Pani sobie sprawę z tego, jak 
wiele wyzwań może pojawić się 
w samorządowej pracy?

 - Jak już cel zostaje osią-
gnięty, nawet za długo nie 
pozwalam sama sobie, ale i 
współpracownikom celebro-
wać tego faktu, bo następnego 
dnia mówię, słuchajcie, mamy 
zrobione, odhaczone, więc 
rzucam nowe tematy i nowe 
pomysły. Samorząd wymaga 
ogromnej dyscypliny, obowiąz-
ku i pracowitości. Jeśli ktoś 
starając się o urząd prezydenta 
miasta myśli, że będzie tylko 
wypełniał funkcję, to jest w 
grubym błędzie. To jest bardzo 
praca u podstaw, a niekiedy 
również dostępność niemal 
24 godziny na dobę. To często 
kwestia bezpieczeństwa, zdro-
wia czy nawet życia naszych 
mieszkańców, więc to jest rze-
czywiście bardzo obciążające.

A jak jest w Pani przypadku?
- Na szczęście ja należę do 

osób twardo stąpających po 
ziemi. Mam taką mocną kon-
strukcję, żelazne nerwy i mnie 
słabości nie przewracają. Za-
wsze staram się znaleźć rozwią-
zanie, iść do przodu i tyle. Być 
może dzięki temu w Ostrowie 
tyle się zadziało, bo potrafię też 
podejmować odważne decyzje i 
wielokrotnie dałam tego dowód

Dzisiaj mam też świetny 
zespół współpracowników, z 
którymi tworzę kolejne projekty, 
realizuję zadania, nawzajem się 
wspieramy i uzupełniamy. 

Pytanie tylko, czy budżet 
poradzi sobie z celami, które 
nakreśliła Pani w programie 
wyborczym. Na szczeblu cen-
tralnym widzimy, że nawet 
rząd rezygnuje lub odsuwa 
w czasie część obietnic, albo 
uszczupla te zadania, które 
zostały wcześniej rozpoczęte. 
Polska została objęta przez 
Komisję Europejską procedurą 
nadmiernego deficytu, a sytu-
acja finansowa samorządów 
również nie jest do pozaz-
droszczenia. 

- Nie ma co ukrywać, że 
gospodarowanie budżetami 
samorządów staje się coraz 
trudniejsze. Widać, to chociażby 
w zmniejszonych subwencjach 
od państwa. Jeszcze 2023 r. 
otrzymaliśmy ok. 27 mln zł z 
budżetu państwa, natomiast w 
2024 roku naliczono nam zale-
dwie 11,6 mln. To około trzy razy 
mniej i jest to poważny ubytek w 
finansach miasta. Dlatego też, 
tak ja w innych samorządach 
na terenie kraju, musieliśmy 
sięgnąć po obligacje, a także po 
wyższe stawki podatku i opłat 
lokalnych. Bez takich dochodów 
miasto nie mogłoby realizować 
usług, inwestycji i zadań spo-
łecznych na takim poziomie, 
do którego przyzwyczajeni są 
mieszkańcy. Jednocześnie chcę 
zapewnić, że zarówno obecny, 
jak i planowany poziom zo-
bowiązań miasta, mieści się 
w bezpiecznych proporcjach, 

które podlegają kontroli Regio-
nalnych Izb Obrachunkowych. 
Jestem jednak bardzo ostrożna 
w formułowaniu odpowiedzi 
na pytanie, czy uda się wszystko 
zrealizować. Oczywiście bardzo 
bym tego chciała, dlatego że 
wszystkie punkty programo-
we, które zostały przeze mnie 
zaproponowane, to oczekiwa-
nia naszych mieszkańców, aby 
je zrealizować. Myślę tutaj o 
programie budowy dróg osie-
dlowych, o budowie parkingu 
wielopoziomowego, o parku 
wodnym, rewitalizacji Piasków-
-Szczygliczki,  modernizacji 
szkół i przedszkoli, budowie hali 
sportowej przy SP 13, nowych 
mieszkań, czy o profilaktycznych 
programach zdrowotnych. 

W obliczu trudniejszej sy-
tuacji w finansach publicz-
nych musimy postępować 
jeszcze bardziej rozważnie i 
roztropnie. I podejmować się 
w pierwszej kolejności tych 
zadań, na które możemy po-
zyskać dofinansowanie, albo co 
do których mamy pewność, że 
jesteśmy w stanie zrealizować 
je w całości sami, gdy takie do-
finansowania nie są dostępne

- Na pewno dzięki dochodom 
miasta wynikającym z lokal-
nych podatków będziemy mo-
gli, na czym bardzo mi zależy, 
uruchomić program budowy 
dróg osiedlowych, bo potrzeby 
w tym zakresie są bardzo duże. 
Mam też nadzieję, że samo-
rządy stopniowo będą coraz 
lepiej finansowane przez wła-
dze centralne. Musimy mieć 
świadomość że jeśli zostanie-
my pozbawieni adekwatnych 
pieniędzy do skali zadań, jakie 
realizujemy, to wiele z inwe-
stycji przesunie się w czasie, a 
część programów społecznych 
będzie trzeba na jakiś czas 
zawiesić czy zlikwidować. To 
byłby czarny scenariusz!

Może nie przedmiotem, a 
podmiotem szczególnej troski 
stały się w ostatnim czasie 
bezdomne zwierzęta, które 
dzięki gruntownej moderniza-
cji schroniska, zyskały w tym 
roku o niebo lepsze warunki do 
życia w naszym Mieście.

- To rzeczywiście jedna z 
najbardziej wzruszających i 
jedna z najważniejszych dla 
mnie inwestycji. Jeszcze nie-
dawno warunki w tym schro-
nisku były naprawdę fatalne. 
Dzisiaj mamy natomiast jedno 
z najnowocześniejszych schro-
nisk w Polsce. Przyjeżdżają 
do nas delegacje z różnych 
zakątków kraju, by podpa-
trywać wprowadzone u nas 
rozwiązania. Chcę powiedzieć, 
że dzięki mojej determinacji, 
ale też dzięki ogromnemu 
wsparciu ze strony samorzą-
dów, które współfinansowały 
realizację tej inwestycji - mo-
gliśmy wspólnie świętować ten 
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wspaniały sukces, jakim było 
otwarcie schroniska po grun-
townej modernizacji, która 
stała się wielkim symbolem i 
wielkim świadectwem naszego 
człowieczeństwa i pochylenia 
się nad losem zwierząt. 

U Pani w domu też są obecne 
czworonogi?

- Tak, mówię, że to pięcio-
osobowe „stado”. Mamy trzy 
psy i dwa koty. I pewnie, gdyby 
nie rozsądek przede wszystkim 
mojego męża, to ono by się 
jeszcze powiększyło. Ale tutaj 
już musiałam ustąpić mężowi. 
Mogę natomiast absolutnie 
powiedzieć, że zwierzęta są 
członkami naszej rodziny. Bar-
dzo nas kochają, a my kochamy 
ich tak samo mocno.  W ogóle 
uważam, że wiele od zwierząt 
możemy się sporo nauczyć. Są 
absolutnie lojalne, solidarne. 
Potrafią wyciszyć, są bardzo 
jasnym promykiem słońca w 
naszym życiu.

A kto najczęściej spędza z 
nimi czas, np. wychodząc na 
spacery?   

-  Dzielimy się tym z mę-
żem po równo. Ja uwielbiam 
poranne spacery i wychodzę 
z nimi dość wcześnie. Idziemy 
zawsze na Kozi Borek i to jest 
takie moje święte co najmniej 
pół godziny, gdy spaceruje-
my. Popołudniowy spacer to 
domena męża, a wieczorem 
wychodzimy razem.

Czy podczas spacerów zda-
rza się, że na przykład kogoś 
mijacie, ktoś zagaduje sam z 
siebie? 

- Tak, zawsze. My „psiarze” 
często tak mamy. Znam też 
chyba niemal wszystkie psy na 
moim osiedlu i wiem, z który-
mi moje szczególnie się lubią. 
Pozdrawiam Gretę, która jest 
przecudna. Dzisiaj mieliśmy 
spotkanie z Koko, która wygląda 
bardzo groźnie, a okazała się po 
prostu niezwykle zabawnym 
11-miesięcznym psiakiem. 

I właśnie tak wspólnotowo 
kończymy tę rozmowę na po-
nad tydzień przed Świętami 
Bożego Narodzenia. Z tej oka-
zji, jakie życzenia chce Pani 
przekazać Ostrowianom?

- Życzę Państwu przede 
wszystkim, aby te nadchodzące 
Święta były spędzone z ludźmi, 
których kochacie, szanujecie i 
którzy są dla Państwa najważ-
niejsi. Nikt w tym czasie nie po-
winien czuć się samotny, dlatego 
życzę Państwu wspólnych Świąt, 
w gronie bliskich, znajomych i 
przyjaciół. Niech to będzie do-
bry, piękny i smaczny czas. Czas 
wytchnienia od codziennych 
trosk i problemów, a Święta i 
Nowy Rok niech upływają w 
dobrym zdrowiu.

Rozmawiał: 
Robert WŁODARCZYK
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Zimą nie zapominajmy o ,,braciach mniejszych”

URZĄD MIASTA

www.crkzir.com.pl

CZEKAJĄ NA NASZĄ POMOC

20 -  24. 01  -  WI LLY  WONKA I  F AB RYKA CZEKOLADY

                  

27  -  31 . 01  -  ŚLAD AMI  SHERLOCKA HOLMESA
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2  P OSIŁ K I  DZIENNIE

OP IEK Ę W G ODZINACH 
7:0 0  -  17:0 0

P R OG R AM FABULAR NY
AT R AK CY JNE R ABAT Y

OŚRODEK PIASKI-SZCZYGLICZKA
UL.PLAŻOWA 10     OSTRÓW WLKP.@PARKPRZYGOD      CRKZIR.COM.PL

20 - 24
27 - 31

TURNUSY

ZAPEWNIAMY
!!!  ILOSC MIEJSC OGRANICZONA !!!

WIEK
6+

STYCZEN 2025I

PÓL I ZIMOWISKA

697 881 141

OSTROWSKA KARTA
DUZEJ RODZINY* -10%-10%

Z RODZINA 
TANIEJ* -5%-5%-5%-5%KUMPELSKI 

RABAT*

*PROMOCJE NIE LACZA SIE

własna czekolada
budowa fabryki
lodowisko
przejazd kolejką

wizyta na komisariacie  
gra detektywistyczna
lodowisko
przejazd kolejką

I

I I I

II

SIWY

BOGATE MENU 
KONKURSY Z NAGRODAMI 

FOTOBUDKA
SZAMPAN O PÓŁNOCY

ZABAWE POPROWADZI:

SYLWESTROWA
ZABAWA

31GRUDZIEŃ 19:00

RESTAURACJA  LAGUNA -  OSRODEK -  PIASKI  SZCZYGLICZKA
 OSTRÓW WIELKOPOLSKI

WTOREK

295 ZŁ ODOSOBY

691172226 

Szanowni Mieszkańcy 
Ostrowa Wielkopolskiego,

zima to czas szczególnie 
trudny dla naszych braci 
mniejszych. W tym okresie, 
bardziej niż kiedykolwiek, 
zwierzęta potrzebują naszej 
troski, uwagi i wsparcia. Dla-
tego dziś zwracam się do Was 
z gorącym apelem o pomoc 
i większą uważność wobec 
zwierząt, które nie mogą same 
prosić schronienie, ciepło czy 
jedzenie.

Dokarmiajmy zwierzęta od-
powiedzialnie. Wolno żyjące 
koty, ptaki i inne zwierzęta 
potrzebują naszej pomocy, 
szczególnie podczas mroźnych 
dni. Pamiętajmy jednak, aby 
robić to odpowiedzialnie:

wolno żyjące koty – można 
podawać im specjalną karmę 
lub mokre jedzenie.

ptaki – dokarmiajmy je od-
powiednią karmą, np. ziarnami 
słonecznika, kaszą czy specjal-
nymi mieszankami dla ptaków. 
Unikajmy resztek chleba, które 
mogą im zaszkodzić.

Natomiast jeśli widzicie 
bezdomnego psa zgłoście to 
proszę. W Międzygminnym 

Schronisku dla Bezdomnych 
Zwierząt im. Jana Lityńskiego 
w Wysocku Wielkim całodobo-
wo działa telefon interwencyj-
ny: 791 740 440

Zbliża się okres świątecz-
no-noworoczny, czas rado-
ści i wspólnego świętowania. 
Pamiętajmy jednak, że dla 
zwierząt, zarówno domowych, 
jak i dzikich, hałas fajerwerków 
to ogromny stres, który może 
prowadzić do paniki, ucieczki, 
a nawet zagrożenia życia. Ape-
luję do Was – wybierajmy spo-
kojniejsze formy świętowania, 
które nie wyrządzą krzywdy 
naszym czworonożnym przy-
jaciołom lub specjalne fajer-
werki przyjazne zwierzętom.

Pamiętajmy, że troska o 
zwierzęta to nie tylko obowią-
zek, ale także wyraz naszego 
człowieczeństwa i wrażliwości. 
Jako społeczność możemy 
wspólnie tworzyć miasto, w 
którym każde życie – także to 
najmniejsze – jest szanowane i 
chronione.

Zachęcam Was, Drodzy 
Mieszkańcy, do wspólnego 
działania na rzecz naszych 
mniejszych braci. Razem 

możemy sprawić, że Ostrów 
Wielkopolski będzie miastem 
pełnym empatii i troski.

 Z wyrazami szacunku i 
podziękowaniami za   Waszą 
wrażliwość,

Beata Klimek
Prezydent Miasta Ostrowa 

Wielkopolskiego
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Będzie rewitalizacja Targowiska Miejskiego przy ul. Głogowskiej

Wrzucając śmieci do kanalizacji szkodzimy przede wszyst-
kim sobie. A oto skutki takich działań: wybijanie ścieków w 
piwnicy budynku oraz mieszkaniach, brak odprowadzenia 
ścieków, zatory, zapychanie rur kanalizacyjnych, uciążliwy, 
przykry zapach z kanalizacji, ponoszone koszty finansowe.

Co „ląduje” w kanalizacji, a nie powinno: materiały budow-
lane, farby, gruz, popiół, cegły itp., żywność stała, resztki 
jedzenia, zepsute jedzenie, fusy kawy lub herbaty, baterie, 
igły, strzykawki, opakowania po igłach, bandaże, plastry, 
lekarstwa (tabletki, proszki, syropy), artykuły higieniczne tj.: 
chusteczki nawilżane, pieluchy, podpaski, patyczki kosme-
tyczne, waciki, płatki kosmetyczne, torebki foliowe, włosy, 
gumy do żucia, korki, nakrętki, niedopałki papierosów, 
elementy garderoby (pończochy, rajstopy), chemikalia, 
w tym także granulaty udrażniające typu ,,Kret”, zabawki,  
gazety, tektura, tłuszcz, oleje (tłuszcz spożywczy) , żwirek z 
kuwety kota lub wiórki z klatki gryzonia domowego, ziemia 
z doniczek.

Artykuły higieniczne, 
żywność, niedopałki papie-
rosów, zużyte oleje, ziemia 
z doniczek czy żwirek z ko-
ciej kuwety. Do kanalizacji 
z gospodarstw domowych 
trafiają odpady, które nigdy 
nie powinny się tam zna-
leźć. Śmieci w sieci kanali-
zacyjnej powodują zatory 
i są przyczyną wielu awarii.  
Pracownicy MZGM odbie-
rają coraz więcej zgłoszeń 
awarii niedrożnej kanali-
zacji, których przyczyną są 
wrzucane tam śmieci. 

- Z przykrośc ią muszę 
stwierdzić, że awarie sieci 
kanalizacyjnej w budynkach 
zarządzanych przez MZGM 
to coraz częściej występują-
cy problem – mówi Andrzej 
Mazurek prezes Miejskiego 
Zakładu Gospodarki Mieszka-
niowej. - W trakcie udrażnia-
nia okazuje się, że przyczyną 
awarii są śmieci wrzucane 
do kanalizacji. Apelujemy do 
naszych mieszkańców o roz-
wagę w tym zakresie. Uświa-
damiamy, że wrzucając śmieci 
do sieci kanalizacyjnej, szko-
dzimy przede wszystkim sobie. 
Lekceważenie pewnych zasad 

Prace projektowe rewi-
talizacji Targowiska przy 
ul. Głogowskiej zakończono  
wraz z uzyskaniem prawo-
mocnej decyzji pozwolenia 
na budowę

 Prace trwały ok. 11 miesię-
cy od dnia podpisania umowy. 
Zostały zakończone i zwień-
czone uzyskaniem w dniu 20 
listopada 2024 r. prawomocnej 
decyzji Starosty Ostrowskie-
go o zatwierdzeniu projektu 
zagospodarowania terenu 
i udzieleniu pozwolenia na 
budowę wiaty handlowej i 
zespołu pawilonów o funkcji 
handlowej lub usługowej z 
zapleczem sanitarnym wraz z 
towarzyszącą infrastrukturą 
techniczną i zagospodaro-
waniem terenu, w tym budo-
wa punktu z ujęciem wody, 
zbiorników na wodę opadową 
o sumarycznej pojemności do 

20 m³ oraz małą architekturą 
ze strefą zieleni.   

Obszar poddany projektowa-
niu obejmuje teren o powierzch-
ni ok. 2 900 mkw. poczynając 
od granicy działki nr 83/7 od 
strony ulicy Głogowskiej wzdłuż 
ulicy Targowej do środka terenu 
targowiska. Na tym terenie będą 
przewidziane zarówno nowe 
ciągi pieszo-jezdne, pawilony 
handlowe, toaleta, teren za-
daszony wiatą handlową oraz 
przewidziano miejsce odpo-
czynku tzw. ,,strefę ciszy”. Miej-
sce to będzie obsadzone zielenią 
niską i wysoką, wyposażone w 
małą gastronomię, w nowocze-
sne siedziska, ławki, parasole 
oraz w zewnętrzne ujęcie wody 
w połączeniu z uruchomieniem 
urządzenia zwanego ,,kurtyną 
wodną” zraszającego teren ota-
czającej zieleni i przechodniów 
spragnionych ochłody w upalne 
dni lata.  

Kanalizacja to nie ŚMIETNIK

NOWOCZEŚNIEJ 
i FUNKCJONALNIEJ

sprawia, że w piwnicach oraz 
w mieszkaniach wybijają ście-
ki, w rurach kanalizacyjnych 
tworzą się zatory, a w  po-
wietrzu unosi się uciążliwy 
i przykry zapach. 

W wyniku awarii instalacji 
kanalizacyjnej cierpią nie 
tylko jej sprawcy, ale także 
mieszkańcy całego budynku, 
w szczególności ci w miesz-
kaniu których znajduje się 
niedrożny pion kanalizacyjny. 
Dobrze ten problem obrazuje 

przykład z ostatniego miesią-
ca, kiedy to doszło do zatkania 
pionu przez trociny i suchą 
karmę dla królików. Pionu 
w żaden sposób nie udało 
się udrożni, trociny i karma 
puchnąc całkowicie zatkały 

światło rurarzu. Konieczna 
była wymiana całego pionu  i 
podejść do urządzeń na nowe. 
Należy doda, że w wyniku 
takich awarii MZGM oraz 
mieszkańcy ponoszą dotkliwe 
straty materialne i finansowe. 
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Działająca na terenie RZZO ścieżka edukacyjno-dydaktyczna została rozbudowana i doposażona w dodatkowe  elementy. 

Nowa odsłona ścieżki dydaktycznej w RZZO

Te dodatkowe elementy to model systemu obiegu 
deszczówki, kosze na odpady i tablice edukacyj-
ne informujące m.in. o sposobach wykorzystania 
naturalnych zasobów wody opadowej. Posadzo-
ne nowe drzewa i krzewy upiększyły otoczenie 
ścieżki. – Nowe elementy pozwalają lepiej zrozu-
mieć rolę, jaką w ekosystemach odgrywają drze-
wa i krzewy, a także ukazują wpływ roślinności 
na ochronę powierzchni ziemi, wód i powietrza –  
mówi Marzena Wodzińska, prezes Regionalnego 
Zakładu Zagospodarowania Odpadów.

Środki na rozbudowę ścieżki RZZO pozyskał z Wo-
jewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospo-
darki Wodnej w Poznaniu w ramach projektu „Rozwój 
terenowej infrastruktury edukacyjnej na terenie RZZO 
w Ostrowie Wielkopolskim”.

Regionalny Zakład Zagospodarowania  
Odpadów Sp. z o.o.

ul. Staroprzygodzka 121 
63-400 Ostrów Wielkopolski

RZZO wspiera schronisko „Pod wiatrakami”. – Naszym marzeniem jest, by schronisko „Pod wiatrakami”,  
choć jest piękne i na miarę XXI wieku, było puste, a wszystkie zwierzęta znalazły na święta ciepły dom –  

mówi Marzena Wodzińska, prezes spółki. 

RZZO od ponad pięciu lat zapewnia 
dom dla psów ze schroniska i włącza 
się w akcje na rzecz ratowania bez-
domnych zwierząt. Opiekę w RZZO 
znaleźli dotychczas Kira, Sonia, De-
mon, Mirek, Bella i Kazik. Psy mają 
zapewnioną opiekę weterynaryjną, 
miskę karmy, czysty kojec, spa, duży 
wybieg, a latem wydmy i basen. O to 

wszystko dba nasz pracownik, Jacek 
Wojciechowski.

– Wszystkie nasze psy są inteligent-
ne i mądre. Potrafią wykonywać różne 
sztuczki, co sprawia nam wiele radości. 
Bella dołączyła do nas 1,5 roku temu, ma 
około 5 lat. To energiczny pies, uwielbia 
biegać. Jest bardzo towarzyska i kocha 
wszelkiego rodzaju pieszczoty. Kazik 

jest z nami od około dwóch lat. Jest 
wielkim miłośnikiem wody, a najwięk-
szą radość sprawia mu zabawa piłką,  
za którą potrafi biegać godzinami – 
mówi Jacek Wojciechowski.

– Jesteśmy szczęśliwi, że los bez-
domnych zwierząt nie jest obojętny 
pracownikom spółek miejskich oraz 
Urzędu Miejskiego. Na rzecz schroniska 

„Pod Wiatrakami” wydaliśmy wspólnie 
z Ostrowskim Stowarzyszeniem Miło-
śników Zwierząt kalendarz na 2025 rok –  
mówi Beata Klimek, prezydent Ostro-
wa Wielkopolskiego. Kalendarz można 
nabyć bezpośrednio w Ostrowskim Sto-
warzyszeniu Miłośników Zwierząt lub 
w Urzędzie Miejskim w Ostrowie Wiel-
kopolskim. 

Niech się spełnią marzenia…

RAZEM DBAMY O ŚRODOWISKO
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Zamontowana została instalacja fotowoltaiczna o mocy 49,95 kW

MZO też OSZCZĘDZA

KOMUNIKAT
W okresie od 23 do 31 grudnia 2024 roku punkty 

WODKAN S.A. będą czynne następująco:

W dniu 23.12.2024 r.

ul. Partyzancka 27 - kasy, od 7:30 do 15:30
ul. Partyzancka 27 - biuro obsługi klienta, od 7:30 do 14:30
al. Powstańców Wielkopolskich (Urząd Miasta). nieczynne
ul. Asnyka 8, od 9:00 do 15:30
ul. Grabowska 29a (targowisko Witosa). nieczynne

W dniu 24.12.2024 r. punkty WODKAN S.A. będą nieczynne.

W dniu 27.12.2024 r.

ul. Partyzancka 27 (kasy, biuro obsługi klienta), od 7:30 do 14:00
al. Powstańców Wielkopolskich (Urząd Miasta). nieczynne
ul. Asnyka 8, od 9:00 do 15:30
ul. Grabowska 29a (targowisko Witosa). nieczynne

W dniu 30.12.2024 r.

ul. Partyzancka 27 - kasy, od 7:30 do 15:30
ul. Partyzancka 27 - biuro obsługi klienta, od 7:30 do 14:30
al. Powstańców Wielkopolskich (Urząd Miasta). nieczynne
ul. Asnyka 8, od 9:00 do 15:30
ul. Grabowska 29a (targowisko Witosa). od 7:30  do 13:00

W dniu 31.12.2024 r.

ul. Partyzancka 27 (kasy, biuro obsługi klienta), od 7:30 do 11:00
al. Powstańców Wielkopolskich (Urząd Miasta). nieczynne
ul. Asnyka 8, od 9:00 do 11:00
ul. Grabowska 29a (targowisko Witosa). od 7:30  do 11:00

Od dnia 1 stycznia 2025 roku ulega likwidacji punkt kasowy 
przy al. Powstańców Wielkopolskich 18 (Urząd Miasta)

www.wodkan.com.pl

Wesołych 
i Zdrowych Świąt 
od pracowników 
spółki WODKAN 
dla wszystkich 

Ostrowian!

www.mzo.com.pl

www.mzk-ostrow.com.pl

Na konstrukcji nośnej 
dachu hali należącej do 
Zakładu Oczyszczania i Go-
spodarki Odpadami „MZO” 
w Ostrowie Wielkopolskim 
zamontowana została in-
stalacja fotowoltaiczna.

Instalacja składa się z 111 
sztuk paneli o łącznej mocy 
49,95 kW, które zostały za-
montowane na konstrukcji 
systemowej nośnej dachu hali 
należącej do spółki. Instalacja 
ta, zabezpieczy zużycie ener-
gii elektrycznej, zarówno dla 
budynku administracyjnego, 
jak i hali magazynowej

Inwestycja realizowana pod 
nazwą: „Montaż instalacji 
fotowoltaicznej na terenie 
Zakładu Oczyszczania i Go-
spodarki Odpadami „MZO” w 
Ostrowie Wielkopolskim” zo-

stała zakończona w sierpniu 
2024 roku. Zadanie zostało 

dofinansowane z Wojewódz-
kiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Poznaniu w formie 
dotacji w kwocie 110 487,80 
zł netto. Preferencyjna umo-
wa pożyczki z możliwością 
umorzenia do 30% wartości 
została podpisana 17 paź-
dziernika 2024 roku w siedzi-
bie Funduszu.
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Wyniki spotkań Tajfuna Ostrów (II liga grupa południowa, 
pierwsza runda).  KTS Wicher Lisiec Wielki – LKS Tajfun 
Ostrów 6:4; SPKS Piast Poniec - LKS Tajfun Ostrów 1:9; LKS 
Tajfun Ostrów – RLKTS Ochman Raszków 6:4; LKS Wielko-
polska II Komorniki – LKS Tajfun Ostrów 0:10;  LKS Tajfun 
Ostrów - KTS Grześkowiak Kórnik 8:2; LKS Tajfun Ostrów – LKS 
Wielkopolska I Komorniki 10:0; KR-S fairplayce Stockmeier 
Chemia Poznań – LKS Tajfun Ostrów 2:8.

Azoty Puławy – Rebud KPR Ostrovia Ostrów 33:39 (16:20)
Ostrovia: Adamski 10, Smolikow 9, Reznicky 8, Kamyszek 4, 
Tomczak 3, Rybarczyk 3, Misiejuk 1, Szpera 1.
Zagłębie Lubin – Rebud KPR Ostrovia Ostrów 32:33 (14:21)
Ostrovia: Reznicky 8, Smolikau 8, Adamski 7, Kamyszek 5, 
Tomczak 2, Rybarczyk 1, Szpera 1, Marciniak 1.

Wyniki spotkań ostrowian: Basket 4kids Zielona Góra - AK 
Stal Ostrów 87:66, AK Stal Ostrów – BK Vividbooks Pardubice 
46:108, BK Brandys nad Labem – AK Stal Ostrów 75:61, Górnik 
Wałbrzych – AK Stal Ostrów 63:69, AK Stal Ostrów – MBK 
Karlovka Bratislava 37:77.
Kolejność końcowa: 1. BK Vividbooks Pardubice, 2. BK Brandys 
nad Labem, 3. Basket 4kids Zielona Góra, 4. MBK Karlovka 
Bratislava, 5. AK Stal Ostrów, 6. Górnik Wałbrzych.

Siódemka Huras Miedź 
Legnica – Rebud KPR 

Ostrovia Ostrów 28:36 
(13:18)

Ostrovia: Krekora, Zimny 
– Marciniak 7, Reznicky 7, 
Adamski 5, Tomczak 4, Smo-
likow 3, Klopsteg 3, Szpera 3, 
Misiejuk 2, Rybarczyk 2.

Z jednym zwycięstwem 
powrócili młodzi ostrowscy 
koszykarze z turnieju ro-
zegranego w Czechach  w 
ramach Central European 
Youth Basketball League.

Zawodnicy Akademii Ko-
szykówki Stal przez trzy dni 
rywalizowali w turnieju mło-
dzieżowej ligi europejskiej Cen-

tral European Youth Basketball 
League U15, który rozegrany 
został w czeskiej miejscowo-
ści Brandys nad Labem. Obok 
Stali w turnieju rywalizowały 
jeszcze dwa zespoły z Polski 
– Basket 4kids Zielona Góra i 
Górnik Wałbrzych. Po turnieju 
wybrany został także zespół 
gwiazd, do którego trafił za-
wodnik Stali Mateusz Florczak.

Nicolai Klindt podpisał 
tzw. warszawski kontrakt w 
TŻ Ostrovia. 

Nicolai Klindt przez kilka se-
zonów bronił barw TŻ Ostrovii, 
a w przeszłości jeszcze Klubu 
Motorowego Ostrów. Ostatnio 
ścigał się z plastronem Wy-
brzeża Gdańsk. Nie był to uda-
ny sezon dla Duńczyka, który w 
pojedynku ligowym przeciwko 
Arged Malesie doznał kontuzji 

kręgosłupa. Wjechał w niego 
jego młodszy kolega klubowy. 
Przerwa w startach trwała 
kilka miesięcy. Efekt jej był taki, 
że żużlowiec nie znalazł klubu 
przed zamknięciem okresu 
transferowego. Pomocną dłoń 
wyciągnęli do niego działacze 
z Ostrowa. Dzięki umowie z 
TŻ Ostrovia będzie mógł w 
dowolnym momencie sezonu 
2025 być wypożyczony do 
innego klubu.

W Zimowych Mistrzo-
stwach Okręgu Wielko-
polskiego w Pływaniu za-
wodnicy UKS Maratończyk 
zdobyli 19 medali i tym sa-
mym zajęli piąte miejsce w 
Wielkopolsce w klasyfikacji 
medalowej.

 
Pływacy Maratończyka 

Ostrów wywalczyli 19 medali – 9 
złotych, 4 srebrne i 6 brązowych. 
Do tego pobili aż 46 swoich re-

kordów życiowych. Fantastycz-
nie zaprezentowała się Maria 
Chmielewska, która zdobyła aż 
6 złotych krążków. Na najwyż-
szym stopniu podium stawali 
jeszcze: Mateusz Bilski, Jagoda 
Pawlak i Bartłomiej Rudowicz. 
Srebrne krążki zdobyli: Mateusz 
Biski (dwa), Igor Hamrol i Jago-
da Pawlak. Brązowe: Mateusz 
Bilski, Igor Hamrol, Amelia 
Kłokowska, Jagoda Pawlak i 
Bartłomiej Rudowicz (dwa).

Tenisiści Tajfuna Ostrów 
po pierwszej rundzie roz-
grywek są liderem drugiej 
ligi grupy południowej.

Ostrowscy tenisiści  w 
pierwszej rundzie przegrali 
tylko jedno spotkanie, na 
inaugurację rozgrywek z 
KTS Wicher Lisiec Wielki 
4:6. W kolejnych radzili już 
sobie rewelacyjnie, wygry-
wając sześć pojedynków z 
rzędu.   Runda rewanżowa 
zapowiada się więc bardzo 
ciekawie. Tenisiści Tajfuna 
są liderem, ale tyle samo 
punktów mają dwa kolejne 
zespoły: KTS Grześkowiak 

Kórnik i KTS Wicher Lisiec 
Wielki. Z tym pierwszym 
ostrowianie zmierzą się na 
wyjeździe. We własnej hali 
w ygral i 8:2 . Natomiast z 
drużyną KTS Wicher Lisiec 
Wielki zagrają u siebie.

N i e  w y s t a r c z y  z a j ą ć 
pierwsze miejsce w swojej 
grupie, by zapewnić sobie 
awans. Po zakończeniu gier 
w obu grupach – północnej 
i południowej – rozegrany 
zostanie turniej f inałowy.  
Wystąpią w nim po dwa naj-
lepsze zespoły z obu grup. 
Awans zapewni sobie tylko 
zwycięzca turnieju finało-
wego.

Tasomix Rosiek Stali jako 
jedyna drużyna Orlen Ba-
sket Ligi ma swoim koncie 
tylko dwa zwycięstwa i za-
myka ligową tabelę.

Do drużyny powrócił Da-
mian Kulig. Koszulkę Tasomix 
Rosiek Stali ubrał także pozy-
skany z pierwszoligowego klu-
bu Bears Uniwersytet Gdański 
Trefl Sopot Jakub Parzeński. 
Obaj bardzo pomogli drużynie 
w wywalczeniu zwycięstwa z 
Górnikiem Zamek Książ Wał-

brzych 80:70. Niestety z  GTK 
Gliwice po bardzo słabym 
meczu ostrowianie przegrali 
85:97. A przecież drużyna z 
Gliwic to nie jest żaden ligo-
wy potentat, a ekipa z którą 
podopieczni Andrzeja Urbana 
winni wygrywać, szczególnie 
na własnym parkiecie.

Teraz koszykarze Stali mają 
przysłowiowy nóż na gardle. 
Muszą zacząć wreszcie wygry-
wać, by rywale im nie „odjecha-
li”. Po prostu zwycięstwa są im 
potrzebne jak tlen.

W Ostrzeszowie rozpo-
częła się kolejna edycja 
Stalowej Basket Ligi. To roz-
grywki ligowe, w których 
występują drużyny z regio-
nalnych lokalizacji Akade-
mii Koszykówki Stal Ostrów 
Wielkopolski. 

W Ostrzeszowie, oprócz go-
spodarzy zagrały jeszcze dru-
żyny reprezentujące Ostrów 
Wielkopolski, Mikstat oraz 
Odolanów, w sumie blisko 60 
młodych koszykarzy. W trak-
cie kilkugodzinnej rywalizacji 
rozegrano sześć ciekawych 
meczów, w których emocji, 
walki i ciekawych akcji było 
mnóstwo. Młodych adeptów 
basketu odwiedzili również 
dwaj koszykarze TASOMIX 
ROSIEK Stal. Turniejową rywa-

lizację oglądali bowiem: Paxson 
Wojcik i David Brembly. Dzię-
ki wsparciu poszczególnych 
gmin, wszyscy uczestnicy 
turnieju otrzymali nagrody. 

Aktualnie Akademia posiada 
9 regionalnych lokalizacji. Sta-
lówka jest obecna w Nowych 
Skalmierzycach, Ostrzeszowie, 
Odolanowie, Sieroszewicach, 
Topoli Małej, Przygodzicach, 
Mikstacie, Raszkowie oraz 
Jarocinie. W każdej lokalizacji 
odbywają się dwa treningi w 
tygodniu. Jednocześnie od 
trzech lat klub organizuje ligę 
wewnętrzną, w której grają 
drużyny z lokalizacji oraz dru-
żyna z Ostrowa Wielkopolskie-
go. To cykl turniejów, których 
zwieńczeniem będzie Wielki 
Finał zaplanowany na czerwiec 
2025 roku.

Z brązowym medalem z 
96. PZLA Mistrzostw Polski 
w Biegach Przełajowych 
powrócił Dawid Borowski. 
Reprezentant Stali LA ry-
walizował na dystansie 2 
kilometrów

Mistrzostw Polski w Biegach 
Przełajowych rozegrane zosta-
ły w Bytomiu. Zaśnieżona trasa 
była prawdziwym wyzwaniem, 
ale zawodnicy trenerki Kamili 
Grzegorowskiej spisali się 
bardzo dobrze. Dawid Borow-
ski po raz kolejny udowodnił 

swoją klasę, zdobywając brą-
zowy medal na dystansie 2 
kilometrów w kategorii U23 + 
seniorzy. To piąty indywidual-
ny medal mistrzostw Polski w 
karierze Dawida Borowskiego i 
czwarty medal w biegach prze-
łajowych. W tej samej kategorii 
dziesiąte miejsce zajął Robert 
Kulesza. W biegu na 3 kilo-
metry w kategorii U20  ósme 
miejsce zajął Hubert Brudło, 
a na tym samym dystansie, 
ale w kategorii U18 Weronika 
Dudzińska minęła linię mety 
na czternastej pozycji.

Drużyna WKS Niesłyszą-
cych Świt Wrocław wy-
walczyła brązowy medal 
Klubowego Pucharu Europy 
Głuchych 2024. W barwach 
tego zespołu występują 
trzy ostrowskie koszykarki 
- Agata Krygowska, Anna 
Kuźniewska i Julia Wojty-
siak.

Klubowy Puchar Europy 
Głuchych 2024 rozegrany zo-
stał we włoskim mieście Vare-
se. Koszykarki Świtu w składzie 
z ostrowiankami rozpoczęły 

rywalizację od przegranej z PA-
OKM Tripoli 47:64. W drugim 
meczu pokonały wysoko GSC 
Nurnberg 81:52. W kolejnych 
dwóch spotkaniach uległy 
gospodyniom z Varese 53:63 i 
ekipie Invasport Dnipro 84:87. 

W pojedynku barażowym, 
który otwierał im prawo do 
gry o brązowy medal, koszy-
karki Świtu wygrały po raz 
drugi z ekipą GSC Nurnberg 
69:55. Dzięki temu zwycięstwu 
zagrały o brązowy medal z 
włoskim GS ENS Varese wy-
grywając tym razem 57:38.

Piłkarze ręczni Rebud KPR 
Ostrovii pokonali w Legni-
cy Siódemkę Huras Miedź 
36:28 i awansowali do  do 1/8 
Orlen Finału Pucharu Polski. 

Pojedynek w Legnicy nie 
należał do łatwych, ale ostro-
wianie od 12 minuty, gdy wyszli 
na prowadzenie 8:6, kontrolo-

wali wydarzenia na parkiecie. 
Pierwszoligowcy walczyli am-
bitnie, ale to szczypiorniści z 
Ostrowa zagrają w 1/8 Orlen 
Finału Pucharu Polski, a ich 
rywalem będzie PGE Wybrzeże 
Gdańsk.

Warto dodać, że ostrowski 
klub od awansu do Superligi 
w Pucharze Polski zawsze 

Akademia pod koszem

RAZ wygrali

Klindt ,,po warszawsku”

Ostrowianki z medalami

Na przełaj Zdobyli 19 medali w 
mistrzowstwach okręgu

Pucharowa wygrana

grywał na parkietach rywali. 
Mecz pucharowy z Gdań-
skiem będzie pierwszym we 
własnej hali. 

Spotkanie z Wybrzeżem ro-
zegramy już w przyszłym roku 
– mówi Jakub Kaszuba, pre-

Pikowanie STALI

TAJFUN liderem Pioch wśród najlepszych
Reprezentant Tajfuna 

Ostrów Filip Pioch zajął dzie-
wiąte miejsce w Mistrzo-
stwach Polski w Ping Pongu, 
które rozegrane zostały w 
podwarszawskich Ząbkach.

W mistrzostwach Polski w 
ping pongu gra się rakietkami 
bez profesjonalnych okładzin. 

W Ząbkach Filip Pioch za-
prezentował się rewelacyjnie 
zajmując dziewiąte miejsce. W 
tym miejscu należy podkreślić, 
iż zawodnik Tajfuna ma 14 lat i 
był najmłodszym uczestnikiem 
mistrzostw, a już należy do 
ścisłej czołówki ping pongistów 
w Polsce.

sport

zes KPR Ostrovii. – Szukamy 
dogodnego wolnego terminu.

Po czternastu ligowych 
kolejkach szczypiorniści Re-
bud KPR Ostrovia mają na 
swoim koncie 28 punktów. 
Podopieczni Kima Rasmus-
sena walczą już nie o udział 
w play off, ale o jak najlepsze 
rozstawienie przed rudną de-
cydującą o medalach.

Ostrowianie wygrali dwa 
ostatnie mecze wyjazdowe, z 
Azotami Puławy i Zagłębiem 
Lubin. W Puławach piłkarze 
ręczni z Ostrowa zwyciężyli po 
raz pierwszy od kiedy awanso-
wali do Orlen Superligi. Można 

śmiało powiedzieć, że od sa-
mego początku kontrolowali 
to spotkanie. W 5 minucie po 
bramce Daniela Reznicky’ego 
prowadzili 4:1, a po 10 minutach 
było 6:3. Ostatecznie pierw-
szą odsłonę wygrali 20:16. Po 
zmianie stron gracze Ostrovii 
szybko powiększyli przewagę do 
ośmiu bramek – 28:20. Gospo-
darze walczyli by odmienić losy 
pojedynku, ale to ostatecznie 
ostrowianie schodzili z parkietu 
jako zwycięzcy – 39:33.

Pojedynek w Lubinie pod-
opieczni Kima  Rasmussena 
rozpoczęli fantastycznie. Po 10 

prowadzili 7:2, by wygrać pierw-
szą połowę 21:14. Po przerwie 
w ich szeregi wdarło się roz-
prężenie, szybko stracili cztery 
bramki i gospodarze uwierzyli, 
że mogą jeszcze zdobyć w tym 
meczu jakieś punkty. W 54 
minucie Ostrovia prowadziła 
już tylko różnicą jednej bramki 

–  29:28. Nerwową końcówkę le-
piej rozegrali jednak zawodnicy 
KPR-u i oni mogli cieszyć się ze 
zwycięstwa 33:32.

Industria Kielce, wicemistrz 
Polski nie dała szans w ostrow-
skiej hali Ostrovia i zwyciężyła  w 
pojedynku z Rebud KPR Ostrovia 
38:26.

WAŻNE WYJAZDOWE ZWYCIĘSTWA



15NR 12 (107) | GRUDZIEŃ 2024 | MIESIĘCZNIK BEZPŁATNYgospodarka
www.umostrow.pl

Świąteczna rozmowa ,,Informatora Miejskiego” o  życiu na walizkach, pierogach i  choince... 

DWA PREZENTY 
i TRZY PASZPORTY

David Brembly, urodził 
się w Kolonii w Niemczech. 
Swoje pierwsze koszykar-
skie kroki stawiał w Sopocie, 
a dzisiaj broni barw drużyny 
Tasomix Rosiek Stal Ostrów. 
W domowej szufladzie ma 
trzy paszporty, amerykań-
ski, niemiecki i polski, gdyż 
pochodzi z wielokulturowej, 
artystycznej rodziny. Do Da-
vida Brembly, koszykarza 
Tasomix Rosiek Stal Ostrów, 
Święty Mikołaj przynosi 
prezenty dwa razy. Pierwsze 
dostaje od tego polskie-
go, który zawita do niego 
zaraz po wieczerzy wigilij-
nej, 24 grudnia, a kolejne 
od amerykańskiego, który 
świąteczne prezenty przy-
niesie mu w pierwszy dzień 
świąt Bożego Narodzenia, 
25 grudnia.

Masz trzy paszporty. Czy 
taka sytuacja ułatwia życie 
koszykarzowi grającemu w 
Europie?

- Tak, zdecydowanie po-
maga. W Europie są ligi, gdzie 
duże znaczenie ma fakt, czy 
gracz posiada paszport kraju 

europejskiego czy 
tylko amery-

kański. Są 
b o -

w i e m 
ograniczenia 
dotyczące ilości ko-
szykarzy zza oceanu, którzy 
mogą występować w danym 
zespole.

Jak spędzasz święta Bożego 
Narodzenia? Czy mając korze-
nie amerykańskie, polskie, a 
także niemieckie czerpiesz 
po trochu ze zwyczajów tych 
trzech krajów? 

- Gdy jeszcze moi rodzice 

mieszkali razem, to zawsze 
było tak, że od mamy dosta-
wałem prezenty 24 grud-
nia wieczorem, a od taty 25 
grudnia rano. Tak więc byłem 
przyzwyczajony, że świątecz-
ne prezenty dzielone są po po-

łowie i mogę liczyć dwukrotnie 
na niespodzianki.

Jeśli chodzi o tradycje, to 
może specjalnie ich w nie 
kultywujemy. Dla nas zawsze 
najważniejsze w święta była i 
jest rodzina. Razem spędzanie 
tych dni było bardzo ważne. 
Bardzo sobie cenię te wspólne 
chwile, gdyż będąc zawodo-
wym koszykarzem, nie często 
mam okazję, by spotykać się z 
najbliższymi. 

Czy znajdujesz czas by za-
angażować 

się w świąteczne 
przygotowania?

- Życie koszykarza, to życie 
na walizkach. Często dzień 
przed Wigilią gra się mecz 
ligowy. Okres świąteczny 
nie zwalnia z treningów, a to 
oznacza, iż nie ma zbyt wiele 

czasu by uczestni-
czyć w świątecznych 
przygotowaniach.

Czy w tym okre-
sie świątecznym 
ciężko jest się sku-
pić na grze, na tre-
ningach? 

-  W pocz ąt-
kowym okresie 
kariery było to 
bardzo trudne. Z 
czasem można się 
od tego świątecz-
nego przygoto-
wania odciąć, ale 
powiem szcze-
rze, że mnie to 
boli za każdym 
razem. Szcze-
gólnie gdy ma 

się rodzinę, dzieci. To czas 
świąteczny, rodzinny i chcia-
łoby się być z najbliższymi. Nie 
chciałbym, aby ktoś pomyślał, 
że ja tu teraz narzekam. Wy-
brałem sobie grę w koszyków-
kę jako mój sposób na życie. 

Tu coś odbywa się kosztem 
czegoś.

Czy choinka musi być u 
Ciebie w domu?

- Oj tak. Nie wyobrażam sobie 
świat bez pięknie przybranego 
drzewka. Bardzo lubię choinkę, 
lubię tę całą ceremonię, od 
postawienia jej w domu aż po 
dekorowanie. Do tego obo-
wiązkowo świąteczna muzyka, 
oglądanie świątecznych filmów.

Kto u Ciebie w domu przy-
nosi prezenty? Czy to jest 
Święty Mikołaj, czy może jak 
w ma to miejsce w Wielkopol-
sce, jest to Gwiazdor?

- U mnie w domu od zawsze, 
jak tylko pamiętam z prezen-
tami przychodził Santa Claus. 
Natomiast 6 grudnia pojawiał 
się Mikołaj, który zostawiał 

drobne upominki, naj-
częściej słodycze, w 

przygotowanych i 
wyczyszczonych 

butach lub dużej 
skarpecie.

U l u b i o -
na potrawa 
świąteczna 
to…

- Szcze-
r z e  m ó -
w i ą c , 
z  t y c h 
dwunastu 
p o t r a w, 
które po-
jawiają się 

na stole, to 
ja zjem tylko 

pierogi. Nie 
jestem fanem 
b a r s z c z u , 

ryb nie jadam. 
Mama nigdy nie 

mówiła nam cze-
go nie wolno jeść. 
Na stole zawsze 
było to, co lubili-
śmy, więc zawsze 

był kurczak i jakieś 
sałatki.

Czy masz jakieś marze-
nia, które chciałbyś, by 
spełnił je Santa Claus?

- Dzięki koszykówce mam 
praktycznie wszystko, co mi 
jest potrzebne do życia. Bar-
dziej cieszę się, gdy to ja mogę 
komuś sprawić prezent. Ob-
darowywanie innych sprawia 
mi ogromną radość. Na pewno 
bardzo lubię prezenty, które 
zostały przez kogoś samodziel-
nie wykonane.  Dostałem kie-
dyś piękny album ze zdjęciami. 
To dla mnie piękna pamiątka 
i często sięgam po ów album, 
by powspominać lata które już 
za mną.

David nie ukrywasz, że 
zawsze ciągnęło cię do sportu, 
ale pewnie gdybyś nie został 
koszykarzem wybrałbyś drogę 
życiową związaną z muzyką i 
tańcem.

- Myślę, że gdyby nie postawił 
na koszykówkę, to pewnie wy-
brałbym coś związanego z mu-
zyką, tańcem, może aktorstwo. 
Jestem przekonany, że bym się 
w tych klimatach także odnalazł.

Na koniec naszej rozmowy 
wróćmy na moment do sportu. 
Czy trudno się ogląda drużynę 
Stali, walczącą o ligowe punk-
ty, wiedząc, że jeszcze nie 
nadszedł ten czas i nie może 
pomóc pan kolegom?

- Dla mnie to bardzo trudne. 
Chciałbym wyjść na parkiet, 
uczestniczyć w tej rywalizacji, 
ale wiem że jeszcze nie mogę. 
Oglądanie z ławki meczu jest 
o wiele trudniejsze niż sama 
gra. Staram się jednak wspierać 
chłopaków jak tylko potrafię.
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